
Както казват китайските 
медии, в средата на май 
специалният представител на 
Китай по евразийските въпроси 
Ли Хуей направи двудневна 
дипломатическа визита в 
Украйна. Той се срещна 
и разговаря с украинския 
президент Зеленски, с външния 
министър Кулеба и длъжностни 
лица от други ведомства. 
Както се очакваше, двете 
страни обмениха мнения за 
политическото разрешаване 
на украинската криза и 
отношенията Китай – Украйна.

В разговорите на най-
високо равнище в Киев 
пратеникът на Пекин, господин 
Ли, изложи позицията на Китай 
за политическото урегулиране 
на украинската криза и 
подчерта, че „Китай винаги е 
играл конструктивна роля за 
смекчаване на хуманитарната 
криза в Украйна по свой 
начин“. 

Украйна „придава голямо 
значение на ролята на Китай 
като постоянен член на 
Съвета за сигурност на ООН 
в международните отношения 
и приветства усилията му 
за прекратяване на огъня 
и възстановяване на мира 
в региона“. Във връзка с 
напрегнатата обстановка около 
Тайван Украйна подчерта 
по време на двустранния 
диалог, че следва принципа 
за един Китай и е готова да 
положи усилия за напредъка 
на украинско-китайските 
отношения.

Резултатите от диалога 
Пекин – Киев съдържат 
два показателни резултата: 
първо, че украинската страна 
подкрепя законния принцип 
„Един Китай“, и второ, че държи 
на напредъка в двустранните 
отношения – факт, който доста 
се различава от становищата 
на „колективния Запад“, 
изказвани напоследък.

Петър Герасимов

Стъпки  
по пътя на 
дипломацията
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2Сътрудничеството  
Китай –Централна Азия: 
един прекрасен пример  
за света
Си Дзинпин ръководи срещата 
на върха Китай – Централна 
Азия и произнесе реч, в която 
подчерта, че светът се нуждае от 
стабилна, развита, хармонична и 
взаимносвързана Централна Азия. 

ООН отново повиши 
прогнозата за растежа  
на китайската икономика
На 16 май ООН публикува своя 
междинен доклад с перспективите 
за световната икономика през 
2023 г., в който е повишена 
прогнозата за растежа на 
китайската икономика през тази 
година от 4,8% на 5,3%. 
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Опазването на  
древните градове

През 2022 г. в Китай са регистрирани 382 нови музея,  
с което общият им брой в страната достигна 6565

Китайски  
езиков мост 8-9

Нейко Генчев:  
Китай има изключително 
важна роля в намаляване 
на глобалните разходи  
за производство на 
„зелена” енергия
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НовиНи

а 18 май Зако-
нодателният съ-
вет на специал-
ния админи-
стративен ра-
йон Макао прие 

проект за промени в Зако-
на за националната сигур-
ност, което е от важно зна-
чение за цялостното при-
лагане на принципа „една 
държава, две системи“ и 
за защитата на суверени-
тета, сигурността и инте-
ресите за развитие на Ки-
тай, както и за поддържане 
на дългосрочния проспе-
ритет и стабилност на спе-
црайона и за защита на ос-
новните интереси на граж-
даните му, заяви вчера на 

пресконференция говори-
телят на Службата по въ-
просите на Хонконг и Ма-
као към Държавния съвет.

„Защитата на национал-
ната сигурност е обща от-
говорност на всички жите-
ли на специалния админи-
стративен район. Надява-
ме се, че изпълнителните, 
законодателните и съдеб-
ните институции в района 
и цялото общество ще се 
придържат към принципа 
„една държава, две систе-
ми“ и ще дадат по-голям 
принос за изграждането на 
силна държава и за въз-
раждането на китайската 
нация“, подчерта още го-
ворителят.

Макао прие промени  
в Закона за 
националната сигурност

Н

Сътрудничеството Китай – Централна Азия: 
един прекрасен пример за света

а 19 май в град 
Сиан, източната 
начална точка 
на древния Път 
на коприната, се 
проведе първата 

среща на върха Китай – 
Централна Азия. Китайски-
ят председател Си Дзинпин 
ръководи срещата и произ-
несе реч, в която подчерта, 
че светът се нуждае от ста-
билна, развита, хармонич-
на и взаимносвързана Цен-
трална Азия. Той даде кон-
кретни предложения за об-
щото изграждане на споде-
лена съдба за Китай и Цен-
трална Азия и развитието 
на двустранното сътрудни-
чество, които бяха високо 
оценени от държавните гла-
ви на централноазиатските 
държави.

Това е първата среща на 
върха, проведена на живо, 
между Китай и страните от 
Централна Азия през изми-
налите 31 години от уста-
новяването на дипломати-
ческите отношения меж-
ду тях, както и първата за 
трите години от създаване-
то на механизма за сътруд-
ничество Китай – Централ-
на Азия. Също така беше 

Н

публикувана и „Деклара-
ция от Сиан“, в която бяха 
представени идеите за бъ-
дещо сътрудничество меж-
ду страните от механизма.

Живеем във време, в 
което сме свидетели на без-
прецедентни промени в све-
та. Китай и петте страни 
от Централна Азия са из-
правени пред изпитанието 
на променящата се между-
народна ситуация и са на 
ключов етап от развитие-
то си и националното си 

подмладяване. Това е ва-
жен фактор за все по-близ-
кото сътрудничество между 
тях. „Това е исторически из-
бор на фона на новото вре-
ме, фокусирайки се върху 
светлото бъдеще и основ-
ните интереси на народи-
те от различните страни“, 
каза китайският председа-
тел Си Дзинпин.

Как да се изгради общ-
ност на споделена съдба 
между Китай и страните от 
Централна Азия в новото 

време? Китайският отговор 
е „взаимна подкрепа, общо 
развитие, универсална без-
опасност и приятелство от 
поколение на поколение“. А 
за да се насърчи сътрудни-
чеството между тези дър-
жави, Пекин предлага да се 
засили създаването на ме-
ханизми за партньорство, 
да се разширят икономи-
ческо-търговските отноше-
ния, да се задълбочи свър-
заността, да се разшири съ-
трудничеството в сферата 

Иновативно развитие  
на механизма Китай – ЦИЕ

инбо е важен 
прозорец за об-
мен и сътруд-
ничество между 
Китай и страни-
те от Централна 

и Източна Европа, къде-
то беше изградена Демон-
страционна зона за иконо-
мическо-търговското съ-
трудничество между Ки-
тай и ЦИЕ. За петте годи-
ни от откриването на зо-
ната градът насърчава ви-
сококачественото развитие 
на механизма чрез подкре-
пящи политики и иноватив-
ни решения. 

Например в митницата 
на град Нинбо вече дейст-
ват улеснителни мерки и 
политики за насърчаване 
на международната търго-
вия. Наскоро беше публи-
кувано ръководство за ос-
вобождаване на вносни сто-
ки от ЦИЕ, което улесня-
ва процеса за еднолични 
търговци и импортни пред-
приятия.

Основните стоки, вна-
сяни от Централна и Из-
точна Европа, са земедел-
ски продукти и храни, за-
това China Export & Credit 
Insurance Corporation е съз-
дала подходяща застрахов-
ка за местните предприя-
тия за външна търговия. 

Н

Финансовите организации 
също увеличиха финансо-
ва подкрепа за предприя-
тията, които внасят стоки 
от ЦИЕ.

В края на този месец 
официално ще бъде откри-
та самолетна линия за път-
ници между град Нинбо и 
Унгария.

Според кмета на Орос- 
лавие, Хърватия, Виктор 
Симунич Нинбо притежа-
ва добра основа за сътруд-
ничество със страните от 
ЦИЕ и има голямо прос-
транство за развитие на ло-
гистиката, бизнеса и търго-
вията, както и зелените тех-
нологии за устойчиво раз-
витие в бъдещето.

Миналата година вносът 

на Нинбо от страните от 
Централна и Източна Евро-
па е надминал 10 милиарда 
юана, като 40% от общия 
внос на месо и месни про-
дукти от ЦИЕ е преминал 
именно през Нинбо.

Освен това градът на-
сърчава сътрудничеството и 
със съседните градове. Към 
момента местните власти 
на провинция Джъдзян вече 
са планирали 6 специализи-
рани зони за сътрудничест-
во Китай – ЦИЕ, включи-
телно район Биндзян в град 
Ханджоу, район Охай на 
град Уънджоу, окръг Син-
чан на град Шаосин, град 
Иу, окръг Пудзян на град 
Дзинхуа и окръг Цинтиен 
на град Лишуей.

на енергетиката, да се ра-
боти заедно в сектора на 
иновационните зелени тех-
нологии, да се засили диа-
лога в областта на култура-
та и да се защитава мира 
в района. Това е цялостен, 
централизиран и система-
тизиран „Китайски план“, 
който предлага както общи 
принципи, така и конкрет-
ни детайли, цели и задачи, 
и може да служи за осно-
ва за създаване на по-близ-
ка общност между Китай и 
Централна Азия.

Срещата на върха Китай 
– Централна Азия в древ-
ния град Сиан се превърна 
в нов крайъгълен камък в 
историята на отношенията 
между държавите. Възполз-
вайки се от тази възмож-
ност, беше официално съз-
даден Механизмът за срещи 
на държавните ръководите-
ли на Китай и Централна 
Азия, който ще води страте-
гията на бъдещото сътруд-
ничество. Взаимноизгодно-
то сътрудничество между 
6-те страни ще се развива 
все по-широко и стабилно, 
което ще донесе все пове-
че стабилност, сигурност и 
развитие в района и света.
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镜头连中外丨从彩云之南到东非高原 
海拔千米散茶香
5月21日是联合国确定的国际茶日。茶起源
于中国，盛行于世界。中国云南是世界古茶
树的发源地之一，肯尼亚是全世界最大的红
茶出口国，在两地海拔1000多米的高原地带
有多个茶叶产区。茶不仅是当地重要的经济
作物，更融入当地人们的日常生活，成为两地
的文化符号。
这是2023年5月17日，中国云南省勐海县布朗
山布朗族乡老曼峨寨的茶农在采茶。

新华社新闻 

共建“一带一路”！中国同中亚国家务实合作持续深化
5月19日上午，习近平主席在陕

西省西安市主持首届中国—中亚
峰会。峰会上，习近平主席发表主
旨讲话，围绕世界需要一个什么
样的中亚提出“四点主张”，就建设
中国—中亚命运共同体提出“四个
坚持”，着眼中国同中亚国家合作
提出“八点建议”。

这是新时代以来，中国最高领
导人首次完整、集中、系统向国
际社会阐述对中亚外交政策，其
中既有世界观，又有方法论，更
有一系列重大务实举措。让我们
深入领会习近平主席主旨讲话的
深意。

（一）
中亚是亚欧大陆的中心，处在

联通东西、贯穿南北的十字路口。
得天独厚的地理优势，赋予这一
地区不同寻常的重要意义。

百年变局中，世界需要一个什
么样的中亚？

“稳定”“繁荣”“和谐”“联通”，习
近平主席就中亚应有的状态提出“
四点主张”。

这样的“中亚观”基于对时代发
展的深刻洞察，道出地区各国人
民的共同期待，也折射出中国同中
亚五国携手同行的现实逻辑。

周边是安身立命之所、发展繁
荣之基。中国真诚希望中亚地区
能够实现繁荣发展和长治久安。

故而在个别西方大国将中亚视
为地缘政治博弈“角斗场”，动辄策
动“颜色革命”，煽动民族冲突、宗
教纷争时，中国始终做中亚国家值
得信任和倚重的好邻居、好伙伴、
好朋友、好兄弟，同中亚国家相互
尊重、睦邻友好、同舟共济、互利
共赢，始终掌握着同中亚五国合
作的成功密码。

而在中亚五国看来，中国已经
成为保障全球安全稳定和促进
科技经济发展的关键力量，同中
国合作是各国实现可持续发展不

可或缺的重要因素，进一步深化
同中国的关系符合中亚各国人民
共同愿望，符合各国根本和长远
利益。

通过元首外交的引领擘画，推
动中国同中亚五国合作高水平、高
质量发展，是中国和中亚国家共
同的选择。

正如习近平主席所言：“深化中
国—中亚合作，是中国人这代领
导人着眼未来作出的战略抉择，
顺应世界大势，符合人民期盼。”

（二）
去年1月，习近平主席在中国同中

亚五国建交30周年视频峰会上，提
出构建更加紧密的中国—中亚命
运共同体。

西安峰会上，习近平主席围绕建
设中国—中亚命运共同体提出“四
个坚持”——“坚持守望相助”“坚持
共同发展”“坚持普遍安全”“坚持世
代友好”，倡导携手建设一个守望
相助、团结互信，合作共赢、相互成
就，远离冲突、永沐和平，相知相
亲、同心同德的共同体。

中国同中亚五国唇齿相依、休戚
与共。

千百年来，中国同中亚人民互通

有无、互学互鉴，创造了古丝绸之
路的辉煌，书写了人类文明交流史
上的华章。

30多年前，中国率先同中亚国家
建交，开启了双方交往和合作的大
门。30多年来，双方顺应潮流、讲
信修睦，在互谅互让基础上彻底解
决历史遗留的边界问题，走出了一
条睦邻友好、合作共赢的新路，成
为构建新型国际关系的典范。

如今，在构建人类命运共同体方
面，中国同中亚走在国际社会的第
一方阵。中国已同中亚五国实现全
面战略伙伴关系全覆盖和双边层
面践行人类命运共同体全覆盖。

在中国—中亚峰会上，六国元
首全面回顾中国同中亚五国友好交
往历史，总结各领域合作经验，展
望未来合作方向，其中最重要的政
治成果，就是各方一致同意着眼未
来，携手构建更加紧密的中国—中
亚命运共同体。

峰会上，习近平主席同中亚五国
元首同意，正式成立中国—中亚元
首会晤机制。这对于加强顶层设
计和统筹规划，深化中国同中亚国
家全方位务实合作，无疑具有重
要意义。

新华社伦敦5月21日电最
新发布的自然指数数据显
示，中国作者在2022年对高
质量自然科学研究做出了
最大贡献，在高质量期刊上
发表论文份额首次排名第
一，超过美国。

自然指数由国际知名科
技出版机构“施普林格-自然
出版集团”下属机构编制并
定期发布。它追踪发表在82
本高质量期刊上的科研论
文，根据有关机构、国家或
地区所发表论文的数量和
比例等，反映全球高质量科
研产出及合作情况。一篇完
全由中国研究人员发表的论
文将为中国带来1个“份额”。

自然指数分析的数据显
示，从2022年1月到12月，
中国作者的“贡献份额”为
19373份，排名第一；美国为
17610份。

自2014年首次引入自然
指数以来，中国“份额”迅
速增加，2021年成为物理

北京亦庄崛起33座国家级绿色工厂

科学和化学领域的领先国
家。2023年1月至4月的最
新数据显示，中国在地球
和环境科学领域也首次超
过了美国。目前，美国只在
生命科学类别的“份额”排
名第一。

近年来，多个科研表现
衡量标准显示，全球科研
贡献占比在发生变化。例
如，一份2018年美国国家
科学基金会的数据集显
示，中国当年发表的论文

数量最多。2022年日本国
家科学技术政策研究所的
一份报告说，在2018年至
2020年间，中国研究在被
引用次数最多的前1%的论
文中占比高于美国研究。

自然指数同时也显示，
依照至少有一位作者来自
特定国家/地区的所有文
章的原始总和统计，2022
年美国科研论文总数为近
25200篇，中国为23500
余篇。

（三）
中亚是习近平主席“一带一路”倡

议的首倡之地。
“将双方关系带入一个崭新时代”

，习近平主席这样评价10年来中国
同中亚国家携手推动丝绸之路全
面复兴，倾力打造面向未来的深度
合作所取得的成果。

是双方关系的跨越，更是百姓
获得感的提升——

中哈霍尔果斯国际边境合作
中心与中哈连云港物流合作基
地建成，打开了中亚国家通向太
平洋的大门；“安格连－帕普”铁路
隧道顺利贯通，结束了当地民众
出行需要翻山越岭或绕行他国
的历史；中吉乌公路正式通车，
成为跨越高山、畅通无阻的国际
运输大动脉；途经中亚的中欧班
列，成为驰骋欧亚大陆的“钢铁驼
队”；中亚朋友深感，“我们紧靠中
国，中国的超级大市场就是我们
的大海”……

一项项实打实、沉甸甸的合作
成果，契合“一带一路”建设高标准、
可持续、惠民生的目标，也彰显中
国—中亚合作务实高效的特点。

在总结成功经验基础上，习近
平主席在主旨讲话中就中国同中亚
国家合作提出“八点建议”：加强机
制建设、拓展经贸关系、深化互联
互通、扩大能源合作、推进绿色创
新、提升发展能力、加强文明对话、
维护地区和平。

这些建议既立足当下，又着眼长
远，涵盖了中国—中亚合作的方方
面面，体现了中方同各方密切配合，
将中国—中亚合作规划好、建设
好、发展好的真诚意愿，得到了五
国元首的赞赏和积极回应。

“我们愿同中亚国家加强现代化
理念和实践交流，推进发展战略对
接，为合作创造更多机遇，协力推
动六国现代化进程。”习近平主席的
话语坚定有力。
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ООН отново повиши 
прогнозата за растежа  
на китайската икономика

а 16 май ООН 
публикува своя 
междинен до-
клад с перспек-
тивите за светов-
ната икономика  

през 2023 г., в който е по-
вишена прогнозата за рас-
тежа на китайската иконо-
мика през тази година от 
4,8% на 5,3%. В тази връзка 
говорителят на китайско-
то Външно министерство 
Уан Уънбин заяви, че на-
последък Световната бан-
ка, Международният ва-
лутен фонд и други меж-
дународни организации и 
институции също са по-
вишили прогнозите си за 

китайската икономика през 
2023 г. Вярваме че жизне-
ността и потенциалът на 
китайската икономика ще 

продължат да вдъхват уве-
реност и енергия за възста-
новяването на световната, 
подчерта говорителят. 

Н

величен брой кли-
енти, особено мла-
ди хора, които пла-
нират да се регис-
трират за брак на 
20 май, са много 

голям стимул за икономи-
ката. Около тази дата вся-
ка година се наблюдава го-
лям ръст на продажбите на 
всички стоки и услуги, свър-
зани с „икономиката на лю-
бовта“ – бижута, дрехи, цве-
тя, екскурзии и много други.

20 май е празникът на 
влюбените в Китай, защо-
то „520“ звучи много подоб-
но на „Обичам те!“ на ки-
тайски. Много млади хора 
избират точно 20 май, за да 
подпишат своите брачни сви-
детелства или да организи-
рат сватбеното си празнен-
ство. Именно поради изклю-
чителната популярност на 

мето на първия 
китайски голям 
круизен кораб, 
построен в стра-
ната, бе предста-
вено в Шанхай. 

Adora Magic City има за 
цел да предложи уникално 
и завладяващо круизно пре-
живяване, което безпроблем-
но съчетава източните и за-
падните култури. Това обя-
виха от шанхайското бюро 
за култура и туризъм.

Круизният кораб Adora 
Magic City е с дължина 323,6 
м и бруто тонаж от 135 500 
т ще може да побере до 5246 

Празникът на влюбените 
стимулира потреблението 

Първият круизен кораб изцяло 
китайско производство

У

И

датата сред младите хора 20 
май е извънреден работен 
ден за гражданските регис-
трации в цялата страна. Са-
мо в Пекин например на то-
зи ден са се бракосъчетали 
повече от 4400 двойки.

Пикът в потребление-
то е стимулиран и от още 

един много важен празник 
– Денят на майката 14 май. 
„Продажбите са се увеличи-
ли с почти 40% през послед-
ните две седмици, в срав-
нение с първите две седми-
ци на април“, казва Дън Уъ-
нуън, представител на лук-
созна марка за бижута.

пътници и се очаква да бъ-
де доставен до края на 2023 
г. Предвижда се корабът да 

пътува от Шанхай до редица 
дестинации от близките стра-
ни и по света.

алките и сред-
ните предприя- 
тия (МСП) в 
Китай са за-
пазили тенден-
цията на въз- 

становяване през тази го-
дина, което се доказва от 
забележителния подем в 
редица ключови индекси. 
С помощните полити-
ки както на централните 
власти, така и на местна-
та администрация МСП 
в страната се възстановя-
ват много по-лесно от въз-
действието на COVID-19. 
В последните месеци виж-
даме силно увеличение на 
бизнес резултатите и по-
добряване на очаквания-
та за бъдещето, заяви на 
пресконференция замест-
ник-министърът на про-
мишлеността и информа-
тизацията Сю Сяолан.

Индексът на продажби-
те на малките и средните 
предприятия показва ста-
билно възстановяване за 
втори пореден месец, дока-
то рентабилността на фир-
мите „малки гиганти“ дос-
тигна 9,6%. „Малки гиган-
ти“ е нова класификация 
на фирми, които са носи-
тели на сериозни техноло-
гични иновации, имат сил-
но специализирана пазар-
на ниша и показват голям 
потенциал за развитие.

Сю обаче отбеляза, че 
настоящото възстановява-
не на МСП не значи, че 
работата в тази посока е 
завършена и подчерта не-
обходимостта от по-голя-
ма подкрепа за справяне 
с предизвикателствата, за 
повишаване на конкурен-
тоспособността и стиму-
лиране на развитието им. 

Резултатите на МСП 
нарастват на фона на 
подобрените очаквания

М

а 21 май ки-
тайският предсе-
дател Си Дзин- 
пин изпрати по- 
здравително пос- 
лание до Rehabi- 

litation International по слу-
чай стогодишнината от 
основаването на органи-
зацията. 

По повод Националния 
ден на хората с уврежда-
ния той също така изрази 
благодарност към работе-
щите за рехабилитацията 
на хората с увреждания и 
към международните ор-
ганизации и служителите 
от всички страни, които се 

грижат за хората с увреж-
дания в Китай.

Rehabilitation International 
е влиятелна международна 
организация в сферата за 
работа с хората с уврежда-
ния, която полага непрес-
танни усилия за гаранти-
ране на достойнството, за-
щита на правата и подо-
бряване на благосъстоя-
нието им. 

Китай активно подкре-
пя работата на организа-
цията, която подпомага с 
практически действия на-
предъка на каузата в разви-
ващите се страни, подчер-
та още китайският лидер.

Китай активно подкрепя 
работата на Rehabilitation  
International

Н
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КомеНтари

Н
ие лъжем, ма-
мим, крадем. Та-
зи фраза от аме-
рикански поли-
тици за ЦРУ от-
давна се е пре-

върнала в класическа. С на-
влизането на човечеството 
в епохата на интернет оба-
че тя трябва да бъде разши-
рена на „Ние подслушаме, 
атакуваме, подстрекаваме“.

Китайският национа-
лен център за реагиране 
при извънредни ситуации 
с компютърни вируси и 

компанията за интернет си-
гурност „360“ наскоро пуб-
ликуваха доклад, в който се 
разкрива, че американското 
ЦРУ от дълго време съби-
ра разузнавателна информа-
ция за чужди правителства, 
компании и граждани, ка-
то стои зад организиране-
то на „мирни еволюции“ и 
„цветни революции“ по це-
лия свят. Докладът се осно-
вава на множество факти. 
ЦРУ представлява посто-
янна заплаха за глобалната 
сигурност и развитие.

Според статистически 
данни през последните де-
сетилетия ЦРУ е свалило 
или се е опитало да сва-
ли законните правителства 
на поне 50 други държави, 
предизвиквайки хаос в мно-
го от тях.

В доклада се прави 
обстоен анализ на различ-
ните техники, използвани 
при подобни събития, и се 
разкриват петте обичайни 
метода, използвани от ЦРУ 
за предизвикване на „цветни 
революции“, включително с 

помощта на мощни мрежо-
ви и комуникационни тех-
нологии.

През изминалите години 
американското ЦРУ е на-
несло сериозни щети на све-
та. Така например „Араб-
ска пролет“ остави след се-
бе си единствено хумани-
тарни катастрофи и драма-
тичен икономически регрес. 
Освен това самите САЩ 
претърпяха сериозни ими-
джови щети като държава, 
от които едва ли ще успе-
ят да се възстановят.

С действията си ЦРУ е донесло на света  
само хаос и хуманитарни катастрофи

Д
нес е видно, че 
политиката не 
само на светов-
ната сцена, кра-
чи пред иконо-
миката. 

И все пак равнището на 
икономическото развитие 
няма как да не определя на-
соките на международните 
отношения. В това отноше-
ние докладите на МВФ, из-
градени след Втората све-
товна война – „Световни 
икономически перспекти-
ви”, е онзи инструмент, кой-
то безотказно служи за под-
държане и подкрепа на аме-
риканската хегемония, и то 
вече десетилетия. Тези до-
клади наистина са нещо ка-
то книга с вероучения. 

Но днес те все по-чес-
то се игнорират от държа-
ва №1, защото няма как да 
скрият истината и факти-
те. Всъщност и всяка дър-
жава или управляващ елит, 
който е в плен на така на-
речения американски вя-
тър, би игнорирала докла-
да на МВФ за световните 
икономически перспективи 
за 2023 г. За някои е при-
теснително, че този доклад 
разкрива, че светът на раз-
виващите се страни, доско-
ро потиснати, се е мобили-
зирал, а САЩ едва ли не 
на всяка стъпка губят по-
не един регион. 

Например Саудитска 
Арабия и ОАЕ гледат в 
друга посока. Централна 
и Южна Америка обръ-
щат палачинката. Африка 
е в подем, но той трудно 
може да се нарече западно 
ориентиран. Франция, след 
посещението на Макрон в 
Пекин, е разколебана или 
най-малкото объркана и в 
разнобой, а Германия е ка-
то безконтролен ветропока-
зател в последните си по-
литически действия. 

Турция е в предизборен 
период със силно вмеша-
телство на западните сили.

Всъщност докладът на 
МВФ за април 2023 г., оза-
главен „Предизвикателно 

възстановяване”, прави съ-
поставка между икономи-
ческото ниво на Китай и 
САЩ и подчертава, че при-
носът на Пекин към светов-
ната икономика ще се удвои 
в сравнение с Вашингтон 
през следващите 5 години. 

Блумбърг побърза да 
направи изчисления въз 
основа на този доклад и 
да посочи, че приносът на 
Китай към световната ико-
номика ще достигне 22.6% 
до 2028 г. Следва Индия с 
12.9%, а САЩ ще бъдат 
трети с 11.3%. 

Дали наистина има влия- 
ние войната в Украйна, или 
има „бунт” на страните от 
ЕС, които винаги са стоя-
ли според някои безразсъд-
но зад Вашингтон, е трудно 
да се твърди. Но все по-мал-
ко хора вярват, че „Амери-
ка ще си върне предишна-
та слава”. 

Не и според тези пока-
затели от доклада на МВФ. 
Делът на Китай в света се 
е удвоил за 20 години. Та-
зи година Китай ще пред-
ставлява 18.8% от световния 
БВП по паритет на поку-
пателната способност. Дос-
та повече от икономическо-
то производство на САЩ и 
ЕС. Само преди 20 години 
делът на Китай е бил 8.1%. 
Това са прогнози на МВФ. 
Делът на САЩ в световния 
БВП е намалял от 19.8% на 
15.8/% между 2021 и 2022 г.  
Делът на ЕС също е спад-
нал от 19.9% на 14.8% за то-
зи период.

Очаквано разликите 
между Китай, САЩ и ЕС 
ще се увеличат още пове-
че през следващите години. 
Ролята на инфлацията, ви-
соката безработица, иконо-
мическото свиване си каз-
ват думата. Според доклада 
на МВФ 75% от световна-
та икономика ще бъдат съ-
средоточена в 20 държави – 
Китай, Индия, САЩ, Индо-
незия и т. н. За Русия няма 
конкретика. Явно делът на 
страните от Г-7 ще се свие, 
макар че САЩ, Германия, 

Япония, Великобритания, 
Франция ще останат сред 
първите 20 в света. В съ-
щото време страните от 
БРИКС ще имат 40% от 
световната икономика.

И все пак докладът на 
МВФ е оптимистичен по 
отношения на бъдещето на 
света. За 2023 г. се очаква 
световната икономика да 
нарасне с 2%. САЩ и раз-
витите западни икономи-
ки ще увеличат своя ръст 
с 1.3%, но развиващите се 
страни – с 3.9%. 

МВФ предвижда за Ки-
тай ръст от 5.2% за 2023 г. 
Но през следващите 5 го-
дини световната икономи-
ка ще нарасне с 3%, кое-
то е най-слабият растеж за 
последните 30 години. Те-
зи данни само потвържда-
ват защо се казва, че све-
тът вече не е еднополюсен. 
Прави са в Пекин, като каз-
ват, че светът е навлязъл в 
нова ера. Нещо като отно-
шенията Москва/Пекин – 
нова ера, нови нива, стра-
тегически връзки и сътруд-
ничество.

Данните на МВФ са ка-
тегорични – на Индия и Ки-
тай ще се падне половината 
от световния растеж. На то-
зи фон прави впечатление, 
че се отбелязва забавяне на 
икономическата активност 
в САЩ и ЕС. С други ду-
ми, през 2023 г. се очаква 
спад в темповете на рас-
теж на 90% от развитите 
икономики. 

Докато Китай отбеляз-
ва ръст от 4.5% за първото 
тримесечие на т. г., „Ико-
номист” бе принуден да 
пише, че „новите данни 
за БВП на Китай могат да 
върнат вярата в икономи-
ката му”. Принудата идва 
от факта, че ”Икономист” 
доста дълго време твърде-
ше, че „китайската иконо-
мика потъва”. 

Пекин сам обяви данните 
за растежа за първото три-
месечие на 2023 г. „Иконо-
мист” отбелязва, че „иконо-
мическото възстановяване 

е очаквано и инвеститори-
те наблюдават внимателно 
процесите”. Всички съмне-
ния за следковидния пери-
од са разсеяни. Независимо 
че ръстът на Китай не е та-
ка впечатляващ като преди 
пандемията, това е повече 
от задоволително. 

Днес продажбите на 
дребно в Китай отбелязват 
двуцифрен годишен ръст. 
Услугите в общественото 
хранене са нараснали с 26%. 
Впечатляващо е, че Китай 
постига този успех заедно с 
намаляване на инфлацията. 
Има ръст на преработваща-
та промишленост, на про-
мишления износ, на про-
дажбите на дребно, растеж 
на инвестициите.

Може би най-любопит-
ното при представянето 
на тези данни е фактът, че 
Синдзян-уйгурският авто-
номен регион, въпреки на-
ложените от САЩ санк-
ции, е шампион на Китай 
по износ. 

Този регион, за който За-
падът се е загрижил за опаз-
ване на човешките права-
та, е отбелязал ръст 80.3% 
на износа. Това е най-ви-
сокото постижение сред 
всички провинции на Ки-
тай. В същото време де-
лът на страните от ини- 
циативата „Един пояс, един 
път” при износа е 77.4%. До-
като на ЕС се е увеличил 
само с 16.3%. 

Изводът е, че САЩ мо-
гат да „натискат колкото си 
искат, но развиващите се 
страни сами определят кое 
как да правят”. Дори и това 
да не е съвсем вярно, факт 
е, че се разчита на мобили-
зация на народа, на собст-
вени сили и на интелигент-
на външна политика. Китай 
го доказва. А заедно с Ру-
сия така разтревожиха За-
пада, че светът вече се гот-
ви за новия ред. Неизбеж-
но е. Украйна е само спир-
ка по този път. За съжале-
ние, потърпевша.

Китай през погледа на МВФ

Докладът на 
МВФ за април 
2023 г., озаглавен 
„Предизвикателно 
възстановяване”, 
прави съпоставка 
между 
икономическото 
ниво на Китай 
и САЩ и 
подчертава, 
че приносът 
на Пекин към 
световната 
икономика ще се 
удвои в сравнение 
с Вашингтон през 
следващите 5 
години. 
Блумбърг побърза 
да направи 
изчисления 
въз основа на 
този доклад 
и да посочи, 
че приносът 
на Китай към 
световната 
икономика ще 
достигне 22.6% 
до 2028 г. Следва 
Индия с 12.9%, а 
САЩ ще бъдат 
трети с 11.3% 

страницата подготви  
Любомир михайЛов

ЦРУ от дълго  
време събира 
разузнавателна 
информация за чужди 
правителства, 
компании и граждани
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Китай засилва усилията и инвестициите  
в развитието на 5G и 6G мрежите

В Шанхай бе  
представен първият 
в света задвижван с 
водород метровлак

итай изгради най- 
голямата 5G мре- 
жа в света с най- 
модерни техно- 
логии. Базовите 
станции на 5G 

в страната надхвърли 2,64 
милиона броя до края на 
март тази година. Това ка-
за Джао Чъ, заместник-ръ-
ководител на отдела за раз-
витие на информацията и 
телекомуникациите в Ми-
нистерството на промиш-
леността и информацион-
ните технологии. Джао ка-
за, че министерството ще 
положи повече усилия, за 
да подпомогне изграждане-
то на 5G мрежата по орга-
низиран начин и да уско-
ри нейните промишлени 
приложения, да даде тла-
сък на научноизследовател-
ската и развойна дейност на 
6G и да засили междуна-
родния обмен и комуника-
ция в свързаните с 5G тех-
нологии, стандарти и при-
ложения, каза Джао. Су-
пур бързата 5G безжична 

о време на събитие в Шан-
хай в Деня на китайски-
те марки китайската ком- 
пания CRRC, най-голе-
мият производител на 
железопътно оборудва-

не в света, представи първият в 
света метровлак, задвижван с во-
дород. Влакът развива скорост до 

160 км/ч и е с обхват от 600 км. 
Някои от основните му техноло-
гии са заимствани от влака стре-
ла „Фусин“. 

Новият метровлак разполага с 
най-модерната технология за авто-
номно шофиране. Освен това из-
ползва система за комуникация 
между превозни средства, което 

технология е била използ-
вана в 52 от 97-те основ-
ни икономически катего-
рии, като широкомащабно-
то приложение е разшире-
но до минното дело, прис-
танищата и електрически-
те системи. Освен това Ки-
тай вече е създал IMT-2030 
(6G) Promotion Group, воде-
ща платформа в Китай, на-
сърчаваща развитието на 
6G и международното съ-
трудничество в тази област.

Тъй като 5G технологи-
ята служи като важна ос-
нова в подкрепа на разви-
тието на изкуствения ин-
телект, големите данни 
и облачните изчисления, 
трябва да се положат по-
вече усилия за изследва-
не на сценариите за при-
ложение на 5G и да се да-
де възможност на тран-
сформацията на  тради-
ционните индустрии, каза 
Джан Уан, заместник-ръ-
ководител на развитието 
на информатизацията бю-
ро на администрацията на 

киберпространството на 
Китай.

Китай наскоро разкри 
план за цялостното оформ-
ление на цифровото раз-
витие на страната, обе-
щавайки да постигне ва-
жен напредък в изгражда-
нето на цифров Китай до 
2025 г., с ефективна взаи-
мосвързаност в цифрова-
та инфраструктура, значи-
телно подобрена цифрова 
икономика и големи про-
биви, постигнати в цифро-
вите технологии техноло-
гични иновации.

Цао Мин, президент на 
линията за безжични про-
дукти в Huawei Technologies, 
заяви, че Китай поема во-
деща роля в развитието на 
5G по целия свят и се очак- 
ва тази мрежа да играе 
по-голяма роля в укреп-
ването на цифровизация-
та в широк спектър от сек-
тори, обхващащи интели-
гентни свързани превозни 
средства и интелигентни 
транспорт.

Като мобилна комуни-
кационна технология от 
следващо поколение, 6G 
се интегрира с телекому-
никациите, изчисления-
та, изкуствения интелект, 
големите данни и сигур-
ността, каза Цуе Чунфен, 
президент на бъдещия из-
следователски институт 
на China Mobile Research 
Institute, добавяйки изслед-
ването на 6G все още е на 
предварителен етап в све-
товен мащаб.

Въпреки че няма уни-
версално приета дефини-
ция за 6G, технологията 
се предвижда да осигури 
по-високи скорости, по-
ниска латентност и по-го-
ляма честотна лента от 5G. 
6G мрежата ще реализи-
ра дълбоката интеграция 
на физически и виртуал-
ни светове и ще изгради 
нов свят, включващ инте-
лигентната връзка на всич-
ко, каза Цуе.

Отбелязвайки, че с бър-
зото развитие и прилагане 

К

П

на 5G технологията се по-
явиха предизвикателства,  
китайската компания за 
киберсигурност ще заси-
ли сътрудничеството с го-
лемите телекомуникацион-
ни оператори в страната, за 
да им помогне да се спра-
вят с нарастващата кибер-
сигурност рискове. 

Китайската индустрия 
за киберсигурност поддър-
жа годишен темп на рас-
теж от 15 до 20 процен-
та. Същевременно се по-
лагат усилия за увеличава-
не на инвестициите за обу-
чение на таланти и пови-
шаване на осведоменост-
та по въпросите на сигур-
ността сред ползвателите 
на мрежите.

Междувременно преди 
дни Китай пусна пробно 
първия в света 5G междум-
режови роуминг, съобщи-
ха китайските медии. Пър-
вият комерсиален 5G меж-
думрежов роуминг ще бъ-
де пуснат пробно в Синд-
зян-уйгурския автономен 
регион, позволявайки на 
потребителите да имат 
достъп до 5G услугите на 
други оператори, когато са 
извън обхвата на своя дос-
тавчик на телекомуника-
ционни услуги. В райони-
те, където ще се предоста-
вя 5G междумрежов роу-
минг, потребителите ня-
ма да имат нужда да сме-
нят СИМ-картата или те-
лефонния номер, както и 
няма да плащат допълни-
телни такси.

В бъдеще Китай ще на-
сърчава широкомащабно-
то приложение на 5G и 
индустриалния интернет 
и ще планира бъдещи ин-
дустрии като 6G, кванто-
ва информация и др., заяви 
китайският заместник-ми-
нистър на промишлеността 
и информационните техно-
логии по време на конфе-
ренцията, съобщи Радио 
Китай за чужбина.

Англоезичното китайско 
издание „Глобъл таймс“ 
публикува снимка на 
Модел на навигационната 
спътникова система 
„Бейдоу“, показан на 6-ата 
среща на високо равнище 
за „Цифров Китай“, 
състояла се във Фуджоу, 
провинция Фудзиен. Китай 
ще увеличи ресурсите, за 
да ускори изграждането 
на 5G мрежата, да 
разшири приложението 
на 5G технологията в 
различни области и да 
насърчи изследванията 
и развитието на 6G, 
казаха високопоставени 
официални представители 
на властта и експерти, 
участвали в тази среща 
под мотото „Цифров 
Китай“, отбеляза 
изданието и цитира някои 
от изказаните на срещата 
мнения. 

оптимизира управлението и зна-
чително подобрява ефективност-
та и безопасността на операциите. 

Метровлакът е оборудван и с 
множество интелигентни сензори 

за автоматично наблюдение, диаг-
ностика и защита на системите за 
съхранение на водорода и за водо-
родните горивни клетки, както и 
5G комуникационни технологии.
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Китай и Австралия възобновяват икономическия 
диалог на високо ниво на фона на подобряващите 
се двустранни отношения

встралийският минис-
тър на търговията Дон 
Фарел посети Пекин 
миналата седмица и 
участва в среща на 16-
ата междуправителстве-

на икономическа комисия, заедно 
с китайски си колега Уан Уънтао. 

По време на разговорите им Уан 
Уънтао призова Австралия да про-
дължи да работи заедно с Китай 
за разширяване на общите инте-
реси и призова двете страни да се 
справят взаимно с притеснения-
та си въз основа на равенство и 
взаимната изгода. Според минис-
търа двете икономики до голяма 
степен се допълват и имат плодо-
творно икономическо и търговско 
сътрудничество, което създава до-
бра основа за това те да продъл-
жат да търсят допирни точки по 
редица въпроси. 

Уан Уънтао каза, че Китай е го-
тов да работи с Австралия за раз-
ширяване на сътрудничеството, и 
изрази надежда, че страната ще оси-
гури стабилна бизнес среда и ще се 

А

Очаква се значително 
подобрение в търговските 
връзки между Китай 
и Австралия, които 
увели-чават усилията 
си за укрепване на 
икономическото 
сътрудничество след 
неотдавнашното възоб-
новяване на посещения и 
диалози на високо ниво. 

диалог между Китай и Австралия. 
Търговията и икономическите дей-
ности между двете страни бяха сил-
но засегнати на фона на влошени-
те политически връзки. В резултат 
през 2022 г. двустранната търговия 
бе 220,91 милиарда долара, което 
е спад от 3,9 процента на годиш-
на база. Австралийският износ за 
Китай възлиза на 142,09 милиарда 
долара или спад от 13,1 процента. 
Множество популярни преди ав-
стралийски стоки, включително 
въглища, вино и омари, загубиха 
позиции на китайския пазар, тъй 
като местни компании започнаха 
да търсят алтернативни доставчици 
на фона на влошените отношения. 

 Перспективите за двустранни-
те връзки обаче отново започнаха 
да се подобряват, откакто Австра-
лийската лейбъристка партия, ръ-
ководена от Антъни Олбанийз, дой-
де на власт миналата година. Сега 
официалните контакти и взаимо-
действие на високо ниво нарастват. 

„Приветстваме усилията на пра-
вителството на Олбанийз да ста-
билизира и подобри отношенията 
на Австралия с Китай. В проуч-
ването „Правене на бизнес в Ки-
тай“, което стартирахме през декем-
ври миналата година, „състоянието 
на двустранните отношения“ беше 
идентифицирано като най-големия 
риск, засягащ бъдещите инвести-
ции в Китай от австралийски ком-
пании“, казва Вон Барбър, предсе-
дател на Китайско-австралийската 
търговска камара (AustCham China). 
„Австралийската бизнес общност 
в Китай приветства посещението 
на министър Фарел. Премахване-
то на оставащите „търговски бло-
кажи“ пред част от търговията на 
Австралия с Китай би елимини-
рало друго ключово предизвика-
телство, което беше подчертано от 
респондентите в нашето проучва-
не. Това би било печеливш резул-
тат за австралийските износители 
и китайските вносители и край-
ни потребители“, посочва Барбър. 

„Подобряването на доскоро 
трудните отношения е процес от 
горе надолу след срещата на вър-
ха в Бали между лидерите на две-
те страни през ноември минала-
та година и импулсът набира ско-
рост“, казва Чън Хун. 

Той прогнозира, че Китай и Ав-
стралия ще намерят повече въз-
можности за сътрудничество, вклю-
чително в областта на чистата енер-
гия и зелената икономика. По вре-
ме на икономическите разговори в 
края на миналата седмица двама-
та министри се споразумяха по ня-
колко въпроса, включително рес-
тартиране на съвместния комитет 
на споразумението за свободна тър-
говия, укрепване на екологичното 
и нисковъглеродно сътрудничест-
во и подкрепа за контактите меж-
ду предприятия от двете страни в 
електронната търговия. 

Визитата на Дон Фарел дойде 
след посещенията на австралий-
ски държавни лидери, включително 
Дениъл Андрюс, премиер на ща-
та Виктория през март, и преми-
ерът на Западна Австралия Марк 
Макгоуън през април.

отнася справедливо към китайски-
те компании и продукти. 

Дон Фарел посочи, че в послед-
но време двете страни могат да 
се похвалят със значителен напре-
дък на двустранните икономически 
и търговски отношения, като съ-
щевременно се справят разумно с 
ключовите си проблеми и търка-
ния в сферата. Австралия има же-
лание да засили сътрудничеството 
с Китай чрез многостранни и ре-
гионални платформи като Светов-
ната търговска асоциация (СТО) и 
Азиатско-тихоокеанското иконо-
мическо сътрудничество (АТИС), 
каза Фарел. 

Настоящата среща на междуп-
равителствената икономическа ко-
мисия е първата подобна от 2017 г.  

насам и на нея се възлагат голе-
ми надежди за подобряване на дву-
странните отношения, смята Чън 
Хон, президент на Китайската асо-
циация за австралийски изследва-
ния и директор на Центъра за ав-
стралийски изследвания в Източ-
нокитайския педагогически универ-
ситет. „Срещата може да се смята 
за отправна точка за нулиране на 
двустранни отношения, които дос-
тигнаха много ниска точка поради 
антикитайската политика на пре-
дишното австралийско правител-
ство“, казва той. 

През май 2021 г. Национална-
та комисия за развитие и реформи 
обяви, че ще спре за неопределено 
време всички дейности в рамките 
на стратегическия икономически 

Ц
ентралните банки уси-
лено увеличават свои-
те златни резерви на 
фона на нарастваща-
та глобална съпроти-
ва срещу долара.

Световният съвет по златото 
(World Gold Council – WGC) нас-
коро съобщи, че златните резер-
ви на централните банки по света 
са се увеличили с 228,4 тона през 
първото тримесечие на 2023 г.  
Това е увеличение от 176% на 
годишна база. Този темп на рас-
теж е още по-впечатляващ, ка-
то се има предвид рекордното 
търсене на злато през минала-
та година. 

През 2022 г. общите нетни 
покупки на злато от централ-
ните банки са 1136 тона, кое-
то е значително увеличение от 
152% спрямо предходната годи-
на и най-високото ниво на нет-
ни покупки от 1950 г. насам. 

Най-големите купувачи на 
злато през първото тримесечие 
са били основно в Азия. Цен-
тралната банка на Сингапур – 
Monetary Authority of Singapore 
(MAS), е на първо място за перио- 

Централните банки по света закупуват 
рекордно количество злато

да януари-март, като е добавила 
69 тона към своите резерви. 

Китай е на второ място в та-
зи класация, като за периода е за-
купил 58 тона злато. Според ста-
тистическите данни за периода от 
2002 до 2019 г. Централната банка 
на Китай е закупила общо 1448 
тона злато.

На трето място в тази класация 
е Турция. Официалните златни ре-
зерви на страната са нараснали с 
30 тона през първото тримесечие. 

Индийската централна банка 
(Reserve Bank of India – RBI) съ-
що е добавила 7 тона през първо-
то тримесечие. С общо 795 тона 
Индия е деветият най-голям при-
тежател на злато в света. 

Междувременно покупките на 
злато от Централната банка на Ру-
сия са спаднали с 6 тона до 2327 
тона през първото тримесечие, но 
общите златни резерви на стра-
ната все още са с 28 тона по-ви-
соки от миналата година.
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Уважаеми гости, учени, 
Скъпи любители на китайския език 

и състезатели,
Добър ден на всички!
Ежегодното Международно състеза-

ние по китайски език „Китайски езиков 
мост“ за студенти, гимназисти и учени-
ци от началните училища – национален 
кръг България, предстои както е по гра-
фик. Откакто се проведе първото изда-
ние на „Китайския езиков мост“ през 
2002 г. до днес, то се е превърнало във 
важна платформа и канал за ученици-
те от цял свят да учат китайски език и 
да научат повече за Китай, която вся-
ка година привлича милиони чуждес-
транни гости да гледат и участват, съз-
давайки мост на душата и приятелство-
то между младежите от Китай и стра-
ните по света.

Китайският език е най-важният но-
сител на китайската култура, пренасящ 
емоционалната памет на всеки един от 
нас. Красотата на китайския език е не 
само в неговата писмена йероглифна 
система, но и в запазването на култур-
ното наследство, изразявайки се с не-
го. Във всяка дума и изречение се съ-
държа корена на мислите, емоциите и 
дълбоката философия за живота на ки-
тайците. Това великолепно културно на-
следство и знания са съхранени и на-
трупани с хиляди години.

Днес за мен е голямо удоволствие 
да присъствам на церемонията по от-
криването на състезанието „Китайски 
езиков мост“, национален кръг Бълга-
рия, да имам възможността да насърча 
и аплодирам участниците в състезанието 
и да стана свидетел на израстването на 
всеки един пратеник на приятелството 

между Китай и България. Надявам се, 
че изучаването на китайски език ще от-
вори за вас нови перспективи и нови 
врати, нека мечтите ви да летят и да ви 
покажат места, които никой друг не е 
виждал. Бъдете смели и направете не-
щата, които другите не са могли. Нека 
ви очаква светло бъдеще.

Промените в обучението по китайски 
език са изпълнена с упорития труд на 
всички синолози, учени, работещи и до-
броволци, които са посветили живота си 
в преподаването на китайски език. Бих 
искал да изразя най-високото си ува-
жение към тях. Имаме прекрасна визия 
и цели, затова вярваме, че чрез посто-
янни усилия ще успеем да възпитаме 
все повече изключителни наследници 
на китайско-българското приятелство.

И най-накрая, пожелавам на всич-
ки състезатели отлични резултати и ус-
пех на състезанието!

приятели

печатляващото между-
народно състезание „Ки-
тайски езиков мост“ вече 
се е превърнало в свое- 
образна „Олимпиада по 
китайски език“. Начало-

то му е поставено през 2002 г. и от 
тогава интересът към него в света 
расте, а броят на участниците се 
увеличава. В ролята си на мост за 
популяризиране на международно-
то преподаване на китайски език, 

В

Международното състезание 
„Китайски езиков мост“

укрепване на връзките между хо-
рата и задълбочаване на дружбата 
между държавите, то дава възмож-
ност на изучаващите китайски език 
ученици и студенти да демонстри-
рат своите езикови знания и уме-
ния, да обменят опит, да създават 
творчески контакти и да развиват 
приятелски взаимоотношения.

България е една от активните 
страни участнички в „Китайски 
езиков мост“. Тази година на 13, 
14 и 20 май в София се проведе 
националният кръг – 22-ро изда-
ние за студенти, 16-о издание за 

гимназисти и 3-то издание за уче-
ници от началните училища. По 
традиция в благородна надпрева-
ра се изявиха най-добре владее-
щите китайски език и с най-ши-
роки познания за китайската кул-
тура ученици и студенти от ця-
лата страна. Състезанието бе ор-
ганизирано от Центъра за езико-
во обучение и сътрудничество и 
посолството на КНР в България 
с домакин Институт „Конфуций“ 

– София, и съорганизатор Инсти-
тут „Конфуций“ към Великотър-
новския университет „Св. св. Ки-
рил и Методий“.

Стартът на „Китайски езиков 
мост“ бе даден на 13 май със със-
тезанието за студенти. Слънчевият 
ден бе в унисон с доброто настрое-
ние на участниците и гостите. Офи-
циални гости бяха Н. Пр. Дун Сяод-
зюн, посланик на КНР в България, 
Ян Тиен, ръководител на отдел „Об-
разование“ в посолството на КНР 
в България, г-жа Ма Ци, от посол-
ството на КНР в България, проф. 

Милена Братоева, зам.-декан на фа-
култет „Класически и нови филоло-
гии“ на СУ „Св. Климент Охрид-
ски“, доц. д-р Антония Цанкова, 

ръководител на катедра “Китаис-
тика“ във Факултета по класиче-
ски и нови филологии на СУ „Св. 
Климент Охридски“, проф. Нако 

Обща снимка на участници, преподаватели и гости на 16-ото издание  
на  „Китайски езиков мост“ за гимназисти 

Важна платформа за изучаване  
на китайски език
Поздравително слово на Н. Пр. Дун Сяодзюн, посланик на КНР в България

Надежда за мирно бъдеще и разбирателство
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Ваше Превъзходителство посланик Дун Сяодзюн, ува-
жаеми гости, преподаватели, студенти, ученици, приятели!

Като домакини на днешното състезание, ние, директори-
те на ИКС, бихме искали от името на всички преподаватели 
и служители на ИКС да изразим своите искрени благодар-
ности на ръководството на китайското посолство, на уважа-
емите гости, на всички експерти и журито, на всички състе-
затели и многобройни приятели на Китай за ценната подкре-
па и безкористна помощ, която оказват на Институт „Конфу-
ций“– София. Поднасяме специална благодарност на нашите 
спонсори Bank of China, клон Букурещ, както и на Китайския 
културен център в София за предоставените стипендии! Бла-
годарим Ви, приятели!

Китайският, като един от работните езици на ООН и език, на 
който говорят най-много хора в света, непрекъснато разширява 

своето влияние и привлича вниманието на целия свят. Ка-
то важна платформа за популяризиране на международното 
преподаване на китайски език, укрепване на връзките меж-
ду хората и задълбочаване на приятелството между Китай и 
България, „Китайски езиков мост дава възможност на бълга-
рите, изучаващи китайски език, да демонстрират своето ни-
во на владеене на китайски, да споделят опита си в обуче-
нието и да проверяват постигнатите резултати.

Във всяко от предишните издания на състезанието „Ки-
тайски езиков мост“ всяка година се появяват нови и все 
по-добри състезатели. Това е демонстрация на успехите в 
преподаването на китайски език в България и конкретна 
проява на взаимното обучение и сътрудничество между Ки-
тай и България.

Ние вярваме, че днес всички състезатели ще говорят сво-
бодно и гладко на китайски език и така ще разкрият своите 
езикови възможности. Чрез своите артистични способности 
ще съумеят да демонстрират своя творчески потенциал. Със 
своята интелигентност и сериозно поведение ще покажат 
най-доброто от себе си.

Надяваме се участниците да приемат днешното състеза-
ние като предизвикателство за още по-усилена работа, за 
да развият до край своите умения по китайски език, да на-
трупат енергия и да положат солидна основа за бъдещото 
си интегриране в обществото. Пожелаваме на състезатели-
те добро представяне и отлични резултати, както и пълен ус-
пех на това състезание!

Скъпи учители, студенти, ученици, приятели! Нека рабо-
тим още по-усилено заедно, за още по-високи постижения 
в преподаването на китайския език и разпространението на 
китайската култура! Да дадем своя положителен принос в 
насърчаване на взаимното обучение и сътрудничество меж-
ду народите на Китай и България.

приятели

УЧЕНИцИ ОТ НаЧаЛНИТЕ УЧИЛИща
1. място  Янис Енчев – ЧСУ “Евлоги и Христо Георгиеви”, София
2. място  Дара Гвоздева – ЧСУ “Евлоги и Христо Георгиеви”, София
3. място  Андреа Чучкова – ЧСУ “Евлоги и Христо Георгиеви”, София
3. място  Максим Йовев – ЧСУ “Евлоги и Христо Георгиеви”, София

Преподавател  Веселин Найденов – ЧСУ “Евлоги и Христо Георгиеви”, София

ГИМНаЗИСТИ
1. място  Жана Тодорова – 18. СУ „Уилям Гладстон“, София
2. място  Васко Васков – 138. СУЗИЕ “Проф. Васил Златарски”
3. място  Леда Кюлханова – 138. СУЗИЕ “Проф. Васил Златарски”
3. място  Рая Попова – СУ „Васил Левски“, Русе
Отличен талант  Жана Тодорова – 18. СУ „Уилям Гладстон“, София

Преподаватели Лиу Жуейлин (18. СУ „Уилям Гладстон“, София), 
  Яна Шишкова (138. СУЗИЕ “Проф. Васил Златарски”) 
  Лъчезара Пръвчева (138. СУЗИЕ “Проф. Васил Златарски”)  
  Ли Мънся (138. СУЗИЕ “Проф. Васил Златарски”)

СТУДЕНТИ
1. място  Бетиже Акова – ВТУ „Св. св. Кирил и Методий“
2. място  Калина Гергинова – СУ „Св. Климент Охридски“
3. място  Ванесса Терзиева – СУ „Св. Климент Охридски“
3. място  Таня Станкова – ВТУ „Св. св. Кирил и Методий“
Отличен талант  Кристиана Донева – ВТУ „Св. св. Кирил и Методий“

Преподаватели  Су Чан (ВТУ „Св. св. Кирил и Методий“), 
  Джан Дзямей (СУ „Св. Климент Охридски“)

Победителят, заел първо мяс-
то, ще представя България на све-
товния финал на „Китайски ези-
ков мост“ в Китай, а носителят на 
втора награда ще има възможност 
да гледа финала на живо в Китай.

Ръководителите на спечели-
лите 1-ва и 2-ра награда получи-
ха грамоти за отлични препода-
ватели. Участниците, които спе-
челиха 2-ра и 3-та награда полу-
чиха правителствена стипендия 
от град Нинбо, провинция Джъд-
зян, за обучение в Китай, а всич-
ки състезатели получиха сувени-
ри и грамоти за участие от Инсти-
тут „Конфуций“ – София, и Bank 
of China, клон Букурещ.

В словото си на церемонията 
по закриване на конкурса проф. 
Лиу Сиумин, директор от китайска 
страна на Институт „Конфуций“ – 
София, благодари на всички – офи-
циални гости, участници, препода-
ватели, членове на журито, роди-
тели, приятели на Китай и на це-
лия екип на института, подготвил 
състезанието.

„Скъпи учители и ученици, бла-
годарение на вашата упорита рабо-
та и прекрасно представяне, нашето 
състезание тази година беше толкова 
пъстро и успяхме да се насладим на 
едно щастливо изживяване. Искре-
но се надявам, че всички участници 
ще приемат днешното състезание 

Стефанов, изследовател и препода-
вател в Центъра за източни езици 
и култури, СУ „Св. Климент Ох-
ридски“, почетен директор на Ин-
ститут „Конфуций“ – София, Ири-
на Белева, генерален консул на  
Р България в периода 2011 – 2015 г.  
и съучредител на Българо-китайска-
та асоциация за бизнес развитие в 

Пловдив, Хун Хай, директор на 
Китайския културен център в Со-
фия, Дун Юенсин, директор от ки-
тайска страна на Институт „Конфу-
ций“ към Великотърновския уни-
верситет „Св. св. Кирил и Мето-
дий“, доц. Искра Мандова, дирек-
тор от българска страна на Инсти-
тут „Конфуций“ към Великотър-
новския университет „Св. св. Ки-
рил и Методий“, Чън Дзиендзюн, 
директор на Българо-китайската 
асоциация за културен обмен, пред-
ставители на кореспондентските 
бюра на агенция Синхуа в Бълга-
рия, на European Times в България, 
на Economic Daily в България, уче-
ници, студенти, преподаватели и 
представители на учебни центро-
ве и Класни стаи „Конфуций“ към 
Институт „Конфуций“ – В. Търново 
и Институт „Конфуций“ – София. 

По време на официална-
та церемония слово произнесоха  
Н. Пр. Дун Сяодзюн, посланик на 
КНР в България, и домакините на 

състезанието Аксиния Колева и 
проф. Лиу Сиумин, директори от 
българска и китайска страна на Ин-
ститут „Конфуций“ – София. 

Преди началото на състезанията 
домакините представиха и кратко 
видеопредставяне на тяхната дей-
ност и музикални изпълнения.

Както всяка година, и трите със- 

тезателни дни, въпреки разликата 
във възрастта на участниците, бя-
ха еднакво напрегнати и вълнува-
щи. Енергията, емоциите, позитив-
ната нагласа, стремежът да пока-
жат най-доброто бяха еднакви за 
всички. Състезанието се проведе в 
три части. Първата част бе свобод-
на реч подготвена предварително, 
с лимит на времето, демонстрира-
ща способността за гладко изразя-
ване и естествено поведение. Вто-
рата част бе въпроси и отговори, 
свързани с китайския език, исто-
рия, география, традиции, култура 
и др. Третата част, „Шоу на талан-
тите“, бе много атрактивна и емо-
ционална. Всеки представи свое из-
пълнение на китайска песен, танц, 
музика, поезия, традиционен теа-
тър, калиграфия, живопис, бойни 
изкуства и др. Редът за участието 
на всеки състезател бе определен 
с жребий. Правилата бяха много 
коректни и спазвани перфектно от 
организаторите.

В журито участваха специали-
сти, преподаватели и директори от 
Софийския и Великотърновския 
университет и от двата института 
„Конфуций“.

като предизвикателство за още 
по упорита работа, за да развият  
своите умения по китайски език“, 
каза проф. Лиу Сиумин. 

Красимира иванова

Обща снимка  на участниците, преподавателите и гостите на 3-тото издание 
„Китайски езиков мост“ за ученици от началните училища

Победителите и техните преподаватели в състезанието  
„Китайски езиков мост“ за ученици от началните училища

Искрени благодарности
Слово на домакините на състезанието Аксиния Колева и проф. Лиу Сиумин,  
директори от българска и китайска страна на Институт „Конфуций“ – София 

ПОБЕДИТЕЛИ В „КИТАЙСКИ ЕЗИКОВ МОСТ“
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– Г-н Генчев, какво оча- 
квате от посещението си на 
Третото търговско изложе-
ние в град нинбо, какво е 
вашето участие и какво ще 
представите като зам.-кмет 
на един от най-интересни-
те и живописни български 
градове?

– Главната цел на моето 

Нейко Генчев: Китай има изключително важна роля в намаляване на 
глобалните разходи за производство на зелена енергия

участие в делегацията за 
град Нинбо е провеждането 
на Форума на кметовете от 
страните в ЦИЕ и Китай, 
който ще бъде в рамките 
на изложението. Форумът е 
организиран от Китайската 
асоциация за приятелство с 
чужди страни и от Общин-
ското народно правителство 
на Нинбо. Участие са по-
твърдили кметовете на 12 
централно- и източноевро-
пейски страни. а също и от 
различни китайски градо-
ве. Темата на форума през 
настоящата година е „Зеле-
ният град – нашето бъде-
ще”. Именно това е по-еко-
логичното, нисковъглерод-
ното устойчиво бъдеще на 
градовете по света, което е 
общ стремеж на всички, ка-
то, разбира се, съчетаваме 
това и със социално-ико-
номическия растеж, но то-
ва е един от приоритетите 
ни, за да запазим бъдеще-
то на градовете си.

Всеки от участниците ще 
представи опита на негова-
та страна, действията в та-
зи насока и добри практики, 

както и съществуващите 
проблеми и предизвикател-
ства. Ще потърсим и въз-
можности за постигане на 
някои общи решения и ще 
обсъдим най-добрите и пе-
челивши практики за съв-
местни действия в тази по-
сока. Ще търсим общи ре-
шения и по въпросите за 
справянето ни с климатич-
ните промени.

Свидетели сме, че Китай 
се оказа водещата страна в 
тази област. Например на 
т. нар. развити държави им 
трябваше един век, за да се 
откажат от енергии, придо-
бити от въглища, а за по-
следното десетилетие Ки-
тай създаде 4 милиона „зе-
лени” работни места, кое-
то е 1/3 от съществуващи-
те в света. И от страна, в 
която преди 10 – 12 годи-
ни почти нямаше възобно-
вяеми енергийни източни-
ци, сега Китай е водещата 
нация във възобновяемите 
проекти. 

Цената на батериите за 
електромобили – знаем, че 
те се изработват в Китай 

Събития

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

аместник-кметът 
на Велико Търново 
Нейко Генчев пред-
стави България на 
Форума на кмето-
вете по време на 

Третото международно из-
ложение Китай – ЦИЕ, кое-
то е на тема „Задълбочаване 
на практическото сътрудни-
чество към бъдещето”. 

Непосредствено преди от-
пътуването на делегация- 
та, зам.-кметът на Велико 
Търново отговори на някол-
ко въпроса специално за КМГ. 
„Това изложение е едно от 
най-важните събития в кон-
текста на разширяване съ-
трудничеството между Ки-
тай и държавите от Цен-
трална и Източна Европа, 
изложение, което се провеж-
да след тригодишно прекъс-
ване поради пандемичната 
обстановка. И затова очак-
ванията не са малко – как-
то за България и останалите 
страни от ЦИЕ, така и за 
Китай”, категоричен е той и 
обяснява, че съществен еле-
мент от третото издание 
на експото в Нинбо е провеж-
дането на няколко специали-
зирани форума. Българските 
представители на туристи-
ческия бизнес ще участват 
в Туристическия форум и ще 
представят възможностите 
на страната като туристи-
ческа дестинация и различни-
те забележителности, които 
могат да се посетят. Специ-
ално онлайн приветствие ще 
има от зам.-министъра на 
туризма на Република Бълга-
рия, ще бъдат представени и 
много документални филми 
за страната. Ще има и спе-
циален панел, свързан с 10-го-
дишния юбилей на инициати-
вата „Един пояс, един път”, 
каза още зам.-кметът. Но 
като много важна инициа-
тива по време на изложение-
то той определи  Форума на 
кметовете, под надслов „Зе-
леният град – нашето бъде-
ще”, в който ще участва по 
един кмет от всяка страна 
на ЦИЕ, а също и от някол-
ко китайски града. Ще бъ-
дат обменени добри практи-
ки и опит преди всичко в об-
ластта на екологията и „зе-
лената енергия”, в създава-
нето и използването на коя-
то Китай е шампион. Нейко 
Генчев е единственият бъл-
гарски участник в този фо-
рум, като представител на 
българските кметове. 

З
се развива цивилизация със 
съвсем конкретни мерки, 
с приоритет на „чистата” 
енергия, на чистия въздух, 
на чистата околна среда в 
полза на обществото. Аз бях 
в Пекин преди три години и 
видях, че абсолютно всич-
ки мотоциклети са с елек-
трически двигатели, пове-
че от половината автомо-
били вече са електрически, 
а след 5 – 6 години те ще 
станат 100%.

В този смисъл Форумът 
на кметовете от Китай и 
ЦИЕ се очертава като из-
ключително важен и ин-
тересен, защото ще видим 
кой докъде е стигнал в на-
сърчаването на тази еко-
логична, нисковъглеродна 
икономическа система. Ще 
бъде обсъдена и голямата 
трансформация на местни-
те икономики. 

– Какво конкретно ще 
представите вие като зам.-
кмет на велико Търново по 
време на този форум?

– Велико Търново е мно-
го особен град, той е уни-
кален и като природа, и ка-
то ландшафт, и като исто-
рически забележителности, 
архитектура и културно-ис-
торическо наследство. Мо-
га да кажа съвсем отговор-
но, че в рамките на Евро-
па Велико Търново е гра-
дът с най-голямо култур-
но-историческо наследство 
– с около 1500 паметници и 
недвижими културни цен-
ности. И аз ще представя 
именно възможностите на 
нашия град като туристи-
ческа дестинация. Но това 
създава и определени про-
блеми, особено в екологич-
но отношение, защото на-
пример в историческо се-
лище не могат да се мон-
тират климатици от обик-
новения тип. 

И в този смисъл ще тър-
сим решения за сътрудни-
чество с Китай – вече има-
ме сключено споразумение 
с един китайски консорци-
ум, те идваха и видяха с 
какво точно могат да ни 
помогнат. Ще представя съ-
що Велико Търново като 
туристическа дестинация 
в рамките на самото из-
ложение, тъй като Бълга-
рия ще има собствен щанд 
и ще бъде достойно пред-
ставена. Форумът е в рам-
ките на изложението, ще 
се състои на 17 май и от 
всяка държава ще има по 
един кмет, който ще пред-
стави цялата страна. 

И понеже Велико Търно-
во е историческа забележи-
телност и уникален град, аз 
смятам, че ще привлека ин-
тереса и на китайските ко-
леги и на колеги от други-
те страни, които ще участ-
ват в изложението. 

– е намаляла с 87%, а ави-
аторната енергия – с 50%, 
само за 10 години. Това оз-
начава, че Китай играе из-
ключително важна роля в 
намаляването на глобал-
ните разходи за производ-
ство на чиста енергия. Пре-
ди години се разпростра-
няваше митът, че Китай е 
най-замърсената страна, с 
най-много „пушеци”, а се-
га Китай е водещата циви-
лизация по чиста и еколо-
гична среда. Още повеч, 
че в Китай това е държав-
на политика, която се осъ-
ществява много решител-
но, стъпвайки на едно „зе-
лено” законодателство. Още 

от 2007 г. беше предложена 
концепцията за екологич-
на цивилизация, като „зе-
лената риторика” беше во-
деща в китайската полити-
ка. При тях има над 1000 
документа, свързани с то-
зи нов вид енергия, има и 
Министерство на екологи-
ята, но имат и Национал-
на комисия, която следи ре-
формите в това развитие.

От 2017 г. председателят 
Си Дзинпин представя бор-
бата срещу замърсяването 
като Стратегия, с правна и 
политическа рамка, с реди-
ца инициативи за нисковъ-
глеродна урбанизация. Там 
изключително отговорно и 
решително се действа в та-
зи посока и може би Ки-
тай е единствената стра-
на в света, която наисти-
на провежда такава поли-
тика, колкото и на някои 
да не им харесва това...

Защото и европейци, и 
американци повече говорят, 
отколкото да действат в та-
зи насока и се правят мал-
ко реални неща или пък те 
са доста хаотични. В Китай 

Момент от Второто международно 
изложение Китай – ЦИЕ

Третото международно изложение Китай – ЦИЕ
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Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

От „Произведено в Китай“  
до „Разработено в Китай“

Новите тенденции сред младите хора

яколко авангардни про-
дукта, показани на из-
ложението тази година, 
вече са спечелили попу-
лярност сред публика-
та благодарение на поя- 

вата си в китайския научнофан-
тастичен филм „Скитаща Земя 2“. 
Те включват екзоскелетни костю-
ми, разработени от ULS Robotics, и 
интелигентни спасителни платфор-
ми за различни терени, разработе-
ни от Xuzhou Construction Machinery 
Group (XCMG).

В допълнение към тези проду-
кти, изложбата включва и модели 
на китайската космическа станция, 
както и HYSY 981 – първата в стра-
ната дълбоководна полупотопяема 
сондажна платформа. Тези експо-
нати имат голямо значение в пи-
лотираната космическа програма 
на страната и производството на 
дълбоководно морско инженерно 
оборудване от голям мащаб.

Освен изложението за развитие-
то на китайските марки, събитието 
като цяло включва и международен 
форум и редица подфоруми, фоку-
сирани върху области като селско 
стопанство, производство, услуги, 
разширяване на потреблението, ре-
гионално развитие, възстановяване 
на селските райони и корпоратив-
на социална отговорност.

Най-важното послание, което 
не само това изложение, а и ка-
то цяло тенденцията в цялата дър-
жава, е висококачественото раз-
витие на китайската индустрия и 

отреблението се 
превърна в осно-
вен двигател на 
икономическия 
растеж на Китай, 
а младите хо- 

ра са важна сила на потре-
бителския пазар. Тяхната 
покупателна способност и 
потребителски нагласи не-
прекъснато оказват влияние 
върху пазарните тенденции.

С разрастването на тен-
денцията за съчетаване на 
традиционни и модерни 
елементи, известна като „го-
чао“, възгледите на млади-
те потребители се проме-
ниха постепенно. Според 
статистиките от 2011 до  
2021 г. популярността на то-
зи вид стоки се е увеличи-
ла с 528%.

През последните годи-
ни интересът на младите 

Н

П

Националният изложбен и конгресен център в Шанхай кипи от 
активност. Над 1000 компании от цял Китай представят най-
новите си продукти и иновации пред шанхайската публика. 
Изложението е част от събитията за Деня на китайските 
марки тази година. От създаването си през 2017 г.  
Денят на китайските марки се отбелязва всяка година на 
10 май с цел да се повиши осведомеността за развитието 
на вътрешните марки на китайския пазар и да се увеличи 
тяхното присъствие и влияние по света. Хиляди компании 
вече са пример за това как Китай развива своите собствени 
технологии и иновации и предлага интересни полезни решения 
както на вътрешния, така и на световния пазар. 

познаваеми качествени марки, Ки-
тай засили регулациите срещу не-
законните практики, за да защити 
по-добре притежателите на права 
върху интелектуална собственост, 
класирайки се на 11-о място в по-
следния Глобален индекс за инова-
ции, издаден от Световната орга-
низация за интелектуална собстве-
ност. XCMG увеличи своя глобален 
обхват, като продуктите на компа-
нията вече се предлагат в над 190 
страни и региони по света. Според 
вицепрезидента Лиу Дзиенсън, ком-
панията е генерирала над 10,6 ми-
лиарда юана (около 1,53 милиар-
да щ. долара) приходи от чужбина 
само през първото тримесечие на 
2023 г., поставяйки нов личен ре-
корд. Тези приходи представляват 
45 процента от общите оператив-
ни приходи на компанията.

Китайските компании вече ус-
пешно преминаха от „Произведено 
в Китай“ към „Разработено в Ки-
тай“, като разпознаваеми и качест-
вени китайски марки печелят при-
знание в световен мащаб. Списъ-
кът на 500-те най-добри компании 
в света на списание „Форчън“ за 
2022 г. включва 145 китайски ком-
пании, най-големият брой за коя-
то и да е страна.

преминаването от „Произведено в 
Китай“ към „Разработено в Китай“.

През последните години ки-
тайските технологични компании 
отбелязват забележителен напредък 
в различни сектори, като високока-
чественото производство и най-ве-
че в отрасъла на превозните сред-
ства с нови енергийни източници. 
Например вече споменатата ком-
пания XCMG наскоро представи на 
световния пазар автоматична тран-
смисия, изцяло разработена в Ки-
тай. Доскоро китайските произво-
дители на автомобили разчитаха на 
внос поради технически трудности, 
дълги периоди на научноизследова-
телска и развойна дейност и скъ-
пи инвестиции. „За да преодолеят 
тези предизвикателства, изследова-
телите на XCMG идентифицира-
ха ключови технически пречки и 
ги разделиха на по-малки пробле-
ми, които доведоха до успешното 
решаване на този проблем“, заяви 
пред медиите Ян Гуосиу, директор 
на лабораторията на XCMG.

Освен автоматични трансмисии, 
продуктите на XCMG включват мо-
дерни практични тракери и крано-
ве. „91 процента от всички компо-
ненти на нашите продукти са из-
цяло наше лично производство. За 
сравнение, преди години ние започ-
нахме със само 62 процента от про-
дукцията, която произвеждахме са-
ми“, каза главният инженер на ком-
панията Шан Дзънхай. XCMG не е 
единствената компания, която по-
стига такъв голям успех последните 

години. Китайските производстве-
ни марки получиха по-голямо при-
знание на световния пазар с про-
цъфтяващата индустрия на превоз-
ните средства с нови енергийни из-
точници. Средната експортна цена 
на автомобилите се е увеличила 
от 12 900 щ. долара през 2018 г. до  
16 400 щ. долара през 2022 г., а мар-
ките започнаха да играят важна ро-
ля в повишаването на добавената 
стойност при производството на 
експортни продукти.

„Изграждането на марка може 
да стимулира иновациите и креа-
тивността на предприятията, да по-
добри качеството на продуктите, да 
подобри качеството и ефективност-
та на системата за доставки, да оп-
тимизира структурата на доставки-
те и да насърчи висококачествено-
то развитие“, каза Тан Йоншън, за-
местник-директор на Института за 
промишленост и техническа ико-
номика в Китайската академия за 
макроикономически изследвания. 
„Изграждането на марка също така 
благоприятства подобряването на 
статуса и конкурентоспособността 
на китайската индустриална вери-
га, веригата за доставки и верига-
та за стойност в света“, добави той.

Успоредно с развитието на раз- 

хора към продукти на теми 
свързани с исторически за-
бележителности, като Заб-
ранения град и будистки-
те пещери в Дунхуан, как-
то и китайския зодиак, е 

изключително голям. В по-
следно време могат да се 
видят все повече младежи, 
облечени в традиционното 
за династия Хан облекло 
(ханфу). Възражда се и древ- 

ният обичай за приготвя-
нето и пиенето на чай на 
открито, който в наши дни 
се възприема като нещо ро-
мантично. 

С настъпването на про-
летта се развива и е една 
нова тенденция в туристи-
ческата индустрия. Все по-
вече места предлагат на по-
сетителите да наемат тради-
ционни китайски костюми, 
за да се снимат с тях. Спо-
ред данни на китайска ту-
ристическа платформа, към 
23 април броят на желае-
щите да използват тази ус-
луга се е увеличил с 280% 
в сравнение с 2022 г., ка-
то Сиан, Лоян и Суджоу са 
сред първите три града по 
популярност. 

В Лоян например нався-
къде по улиците могат да се 
видят много туристи, които 

са облечени в ханфу.
Що се отнася до въз-

растовото разпределение, 
потребителите на възраст 
под 35 години заемат 71,4%. 
Прогнозите са през 2025 г. 
пазарният дял на ханфу да 
достигне 19,11 млрд. юана.

Младите хора искат не-
що повече от „закупуване-
то“ на стоки и услуги. Те са 
готови да се потопят в тра-
диционната китайска кул-
тура и да й вдъхнат нов жи-
вот, като я съчетаят с мо-
дерното и нуждите си.

От ежедневие до хоби, 
лесно е да се види, че мла-
дите потребители са гото-
ви да приемат и възродят 
местната култура. Възходът 
на „гочао“ е отражение на 
дълбоко вкорененото кул-
турно самочувствие на мла-
дите хора в Китай.
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здраве

Кое според вас е най-ценното  
нещо на света? Здравето, разбира се 

о за съжаление, 
в повечето слу-
чаи осъзнаваме 
смисъла на тази 
стара истина ед-
ва след като ни 

сполети сериозно заболя-
ване. Едва тогава започва-
ме да се замисляме от как-
во зависи доброто здраве и 
как да се грижим за него. 
Още преди хиляди години 
китайците и други древни 
народи по света са разбра-
ли, че ако искаме да се рад-
ваме на живота дълги го-
дини, грижите за доброто 
физическо и душевно със-
тояние трябва да започнат 
още на младини. 

Есенцията Дзин –  
коренът на живота

Според китайската фило-
софия, Дзин (есенцията на 
живота, най-фината енер-
гия, която човек получава 
от родителите си) формира 
материалната основа на ця-
лото тяло. Тя се съхранява 
в бъбреците и служи като 
депозиран капитал за раз-
множаването, растежа, раз-
витието и съзряването. На-
пример зачеването не е въз-
можно, ако Дзин не е силна, 
докато растем и достигнем 
зрелост, есенцията Дзин е в 
изобилие, докато с напред-
ването на годините тя по-
степенно отслабва. Всяка 
метаболитна дейност кон-
сумира Дзин и от поведе-
нието и начина ни на жи-
вот зависи дали ще я под-
силим, или изтощим. 

Докато сме млади се ге-
нерира повече Дзин, откол-
кото се консумира, и изли-
шъкът от нея се съхранява 
в бъбреците. Изобилието от 
Дзин на бъбреците съдейст-
ва за нашата жизненост и 
гарантира издръжливостта 
на организма. С течение на 
времето обаче в тялото вече 
не се натрупва излишък от 
Дзин, а започва да се кон-
сумира от резервите в бъ-
бреците. Този спад води до 
загуба на силите и посте-
пенно остаряване. 

Хранителният режим
Вместо строгите диети, 

традиционната китайска 
медицина набляга на раз-
нообразието от хранител-
ни продукти в ежедневното 
меню. Това, с което се хра-
ним, трябва да е съобразе-
но с индивидуалните нуж-
ди на всеки организъм, се-
зонните промени, както и 
да съществува баланс меж-
ду енергиите и вкуса на про-
дуктите. Небалансираното 
хранене води до прекале-
ното натрупване на енер-
гия в тялото. 

Консумирането на ле-
ка и лесносмилаема храна, 
точното количество, при-
ето в определено време, и 
спазването на определен 
режим гарантират, че да-
лакът и стомахът работят 
ефективно, което поддържа 

Н

постоянното попълване на 
запасите от Дзин. 

Сънят и ритъмът  
в природата

Сънят зарежда тяло-
то с енергия и е важен за 
поддържането на баланса 
между Ин и Ян. За да спим 
добре и да се чувстваме 
жизнени, традиционната ки-
тайска медицина съветва да 
следваме естествения ритъм 
в природата. Постоянното 
редуване на дневните или 
сезонни цикли е първичен 
израз на трансформация- 
та между Ин и Ян във Все-
лената. За да си осигурим 
по-добър сън, традиционна-
та китайска медицина пре-
поръчва в часовете, когато 
доминира Ин, т. е. нощем, 
да почиваме и да сме актив-
ни, когато енергията Ян в 
природата е в изобилие, т. 
е. през деня. 

През нощта между 23 
и 1 часа е периодът, кога-
то Ин достига своя пик и 
започва да се трансформи-
ра в Ян. Затова потокът на 
Ци в кръвта е лесно да бъ-
де нарушен. В тези часове 
трябва да сме заспали, за  
да улесним организма във 
възстановяването му. Ян 
достига своя пик на обед и 
започва да се трансформира 
в Ин. Така че половинчасо-
ва следобедна дрямка би ни 

ска медицина използва ал- 
кохола, за да подсили дей- 
ствието на някои лекарства, 
да съживи далака, да затоп-
ли средния нагревател, да 
изгони болестотворния вя-
тър и студа от тялото и да 
стимулира кръвообраще-
нието. 

Умерените количества 
алкохол са полезни за здра-
вето. По-малко от „огнено-
то питие“ стимулира цир-
кулацията на кръвта и Ци, 
подобрява умствената дей-
ност, затопля организма и 
успокоява нервите. Но пре-
каляването с количествата 
със сигурност вреди. 

Сексът
Според древните ки-

тайски текстове при сексу-
ален акт жената дава Ин и 
получава Ян, а мъжът да-
ва Ян и получава Ин. По 
принцип това е равнопра-
вен и хармоничен обмен на 
либидо с еднаква полза и за 
двамата партньори. Тради-
ционната китайска медици-
на твърди, че съхранявана-
та в бъбреците Дзин, която 
е необходима за поддържа-
нето на сексуалната функ-
ция, може да бъде до голя-
ма степен изчерпана при по-
лов акт. Затова прекомер-
ният секс ще изчерпа ес-
енцията, което ще предиз-
вика здравословни пробле-
ми и дори е възможно да 
застраши живота. 

Облеклото
Дрехите топлят и пазят 

тялото от външните болес-
тотворни фактори. Затова е 
желателно в избора им да 
се съобразим с температура-
та на въздуха. Традиционна-
та китайска медицина пре-
поръчва „да се навличаме 
през пролетта и да мръзнем 
през есента“, което означа-
ва, че през пролетта е пре-
поръчително да не бързаме 
със свалянето на топлите 
дрехи, тъй като е възмож-
но зимният студ все още 
да не си е отишъл напъл-
но. Докато през есента не 
бива да бързаме да се на-
вличаме при първия прох-
ладен полъх. 

Така ще позволим на тя-
лото да се подготви за сту-
деното време през зимата. 
Това е особено важно за де-
цата, тъй като традиционна-
та китайска медицина твър-
ди, че каляването подобря-
ва циркулацията на кръвта 
и прави кожата и подкожна-
та тъкан по-стегнати и глад-
ки, което се предполага, че 
гарантира здравето на деца-
та и помага на развитието 
им. От друга страна, въз-
растните хора е добре ви-
наги да се обличат малко 
повече от по-младите, тъй 
като относителният недос-
тиг на Ян енергия и по-сла-
бата физика означава, че те 
са уязвими към външни не-
благоприятни фактори като 
вятър, студ и влага. 

Ако спортуваме редовно, 
но в умерени граници, без 
да прекаляваме с натоварва-
нето, това ще бъде от полза 
за здравето. Но престарава-
нето ще навреди на черния 
дроб и бъбреците, тъй като 
сухожилията и костите се 
управляват от тези органи. 

Алкохолът
В Зревен Китай са смя-

тали алкохола за лекарство. 
Историческите източници 
твърдят, че китайците са 
започнали да го използват 
преди повече от 4000 годи-
ни. Днес съществуват раз-
лични видове алкохол, на-
пример от просо, от ориз, 
от пшеница, с билки и дру-
ги съставки. 

Сега традиционна китай- 

възстановява физическите 
и психически сили на ор-
ганизма. 

Постигането на баланс 
между работата и почивка-
та е това, от което се нуж-
даем за един нормален и 
щастлив живот. Всеки изли-
шък или недостиг и в двете 
ще навреди на организма и 
ще доведе до заболяване. В 
„Хуандинейдзин“ се казва: 
„Продължителното стоене 
прав уврежда костите, про-
дължителното взиране вре-
ди на кръвта, твърде дълго-
то лежане вреди на Ци, пре-
комерното ходене вреди на 
сухожилията, дългото засе-
дяване уврежда мускулите.“ 

помогнала да сме по-ефек-
тивни в работата. 

Според древните мъдре-
ци посоката, в която лежим, 
също е от значение за ка-
чеството на съня. През ля-
тото те препоръчват да ля-
гаме с глава на изток, за да 
подсилим Ян. През есента 
и зимата е по-добре да се 
насочим на запад, за да се 
помогне за подхранването 
на Ин. 

Работа и почивка
Разумното физическо на-

товарване е от полза за по-
тока на кръвта и Ци, помага 
за поддържането на здраве-
то и укрепва съпротивител-
ните сили на тялото. Уме-
рената почивка се справя с 
умората на тялото и ума и 
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Съвремие

В

А

Десислава Дончева: С нов подход  
в новите условия на развитие 

Предстоящо изложение  
за чаената култура и  
бизнес форум 

След три години ограничения в пътуванията, 
когато пристигнеш в Китай, виждаш, че 
страната живее в бъдещето повече от 
когато и да е било! – това е мнението на 
българо-гръцка делегация от асоциациите за 
индустриално сътрудничество с Китай.

началото на ме-
сец май делега-
ция на Бълга-
ро-китайската 
камара за ин-
дустриално раз-

витие, съвместно с колеги 
от Гръцката бизнес асоци-
ация за сътрудничество с 
Китай, бе на посещение в 
няколко провинции на Под-
небесната. „Това е нашият  
нов подход – с обединени уси-
лия, съвместно да проучим 
възможностите за парт-
ньорство с китайските во-
дещи производители на елек-
тромобили и компоненти за 
инсталации за възобновяема 
енергия”, казва за КМГ пред-
седателят на Българо-ки-
тайската камара за индус-
триално развитие г-жа Де- 
сислава Дончева. 

– Г-жо Дончева, разка-
жете ни по-конкретно как-
ви предприятия и компа-
нии посетихте, какви раз-
говори проведохте и как-
ви са впечатленията – и на 
българската и на гръцката 
бизнес делегация?

– Най-големият вътре-
шен пазар на света е ста-
нал още по конкурентен, 
ако наблюдаваме скока на 
продажбите и оборотите на 
дребно през последния ме-
сец. Първите ни срещи бя-
ха в централите на Лонги 
и BYD. 

Лонги е вторият по голе-
мина производител на фо-
товолтаици в света. Впечат-
ляващо беше посещение-
то ни в един от заводите 
за производство на фото- 
волтаичните модули, който 

социация за насърчаване 
на селскостопанското съ-
трудничество между Ки-
тай и страните от Цен-
трална и Източна Европа 
(APACCCEEC) съвместно 

с Посолството на Китайската на-
родна република и Китайския кул-
турен център в София организират 
уникалното изложение Tea Culture 
Exhibition & Tea Business Forum на 
23 юни в Китайския културен цен-
тър от 10.00 часа, като събитието 
ще започне с Изложбата на чаена-
та култура.

Миналата година китайската 
технология за приготвяне на чай 
и свързаните с нея традиционни 

обичаи влязоха в Списъка на не-
материалното културно наследство 
на ЮНЕСКО. 

За да помогнем на българските 
компании да научат повече за ки-
тайския чай и китайския културен 
живот, ще проведем B2B срещи и 
кратък бизнес форум в рамките на 
събитието. Бизнес форумът ще за-
почне в 14:30 часа.

Основната цел зад тези събития 
е по-нататъшното развитие на сел-
скостопанското и културно сътруд-
ничество между китайски и компа-
нии от Централна и Източна Ев-
ропа и установяване на нови кон-
такти и партньорства.

За участие в уникалното изло- 

е изграден през миналата 
година с най-модерно обо-
рудване и дигитално упра-
вление. С ръководството 
обсъдихме политиката на 
Лонги за партньорство в Ев-
ропа и възможностите за 
сътрудничество с фирми от 
България и Гърция. Експер-
тите на Лонги са привлече-
ни и от географските усло-
вия за реализиране на ино-
вативни решения на Бал-
каните. Екипът не крие, че 
силата на Лонги са внедре-
ните иновации в производ-
ството на продуктите. 

Един от водещите про-
изводители на хибридни ко-
ли и електромобили в Ки-
тай – BYD, ни представи 

жение Tea Culture Exhibition & Tea 
Business Forum е необходима пред-
варителна регистрация. Ще ви очак- 

ваме да се присъедините към на-
шето мероприятие на 23 юни в Ки-
тайския културен център.

засега е по един камион на 
ден. Интересът на ръковод-
ството е насочен към нами-
рането на партньори в Цен-
трална и Източна Европа.

Посещенията бяха орга-
низирани на високо ниво от 
търговските структури на 
град Сиан с изключител-
ното съдействие на бившия 
търговски консул на Китай 
в София – г-н Яо, който ни 
помагаше професионално 
по време на всяка среща.

Следващият гигант на 
хибридите и електрически-
те автомобили, който посе-
тихме, беше Джийли (Geely 
cars). Всеки модел на Джий-
ли се произвежда в отделен 
завод и има отделна мар-
кетингова политика. Ние 
бяхме в най-новия завод, 
който произвежда Зийкр 
(Zeekr) и това е наистина 
„завод от бъдещето”! Убе-
дихме се в комфорта и ка-
чеството на автомобилите 
от тестдрайва, който ни бе-
ше организиран. И наисти-
на твърдението, че това са 
китайските мерцедеси, не е 
преувеличено!

Искам да подчертая, че 
всички нови модели, инова-
тивни и технологични мо-
дернизации, изградените но-
ви фабрики – всичко това се 
е случило през 2021 и 2022 
година. Така китайската 
икономика се е подготвяла 
за новата реалност след кри-
зата. През 2023 г. автомо-
билната индустрия на По-
днебесната отново ще бъде 
важната част в процеса на 
растеж на икономическите 
показатели. Отзивчивостта, 
любезността и желанието 
за преговори, конкретика-
та на обсъжданите въпро-
си и теми, всичко това по-
каза, че китайските пред-
приемачи искат да работят 
с Европа и предлагат двус-
транно печеливши модели 
на сътрудничество.

новите си производствени 
помещения. Само заводът 
в Сиан произвежда по ед-
на кола на минута. Работи 
се на две смени, т. е. дневно 
се произвеждат по 960 коли.

Направените инвести-
ции за оптимизиране на 

производствения процес са 
впечатляващи. Политиката 
на централното правител-
ство за подкрепа на край-
ния купувач чрез данъчни 
облекчения през лятото и 
есента на 2022 г. вдига ръста 
на продажбите и поръчките. 
Статистиката сочи, че по-
ловината автомобили в го-
лемите китайски градове са 
вече от клас „нова енергия“. 
Инфраструктурата за зареж-
дането им на национално 
ниво е завидно добре из-
градена и никой не се при-
теснява. Зарядни станции, 
включително и такива на 
соларни батерии, са инста-
лирани пред всички адми-
нистративни сгради, заводи, 

технологични или индустри-
ални паркове, бензиностан-
циите и къде ли още не.

– Като ръководител на 
делегацията и като биз-
несдама, добре запозната с 
възможностите и на Китай, 
и на България, и на европа, 

кажете какво е мнението ви 
за бъдещото сътрудничест-
вото между Китай и стра-
ните от Цие и в кои на-
правления?

– Това, което прави впе-
чатление, е, че Китай изна-
ся в чужбина производства-
та си с по-ниска добавена 
стойност. Но тези, които но-
сят висока добавена стой-
ност и особено високотех-
нологичните, се развиват и 
увеличават производствени-
те си капацитети.

Един пример за това бе-
ше посещението ни в завода 
на Шакман (Shacman heavy 
duty industry trucks) за теж-
котоварни камиони. Про-
изводственият капацитет 
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Култура

Разцветът 
на туризма 
способства  
за опазването  
на древните 
градове на Китай

Китай определя световните тенденции  
в областта на модата и новите технологии

акто съобщава от 
Тайюен Синхуа, 
по време на таз-
годишната първо-
майска ваканция 
йеменският сту-

дент Ал-Саяги Уалид Мо-
хамед Салех Ахмед и не-
говите китайски приятели 
изпробваха древния начин 
за прехвърляне на пари в 
най-старата банка в Китай 
в древния град Пиняо, се-
вернокитайската провинция 
Шанси. „В древните градо-
ве на Китай има множество 
културни реликви, които ме 
заинтригуваха да науча по-
вече за миналото на стра-
ната“, каза йеменецът.

В Китай има десетки 
добре запазени древни гра-
дове. През последните годи-
ни тези исторически обекти 
станаха нови любимци на 
любопитни туристи с про-
цъфтяваща си култура и но-
воразвитите туристически 
индустрии.

Древният град Синджоу 
в Шанси, с история от пове-
че от 1800 години, може да 
се похвали с над 500 мага-
зина, много от които са съх-
ранени във времето, способ-
ни да предоставят различ-
ни услуги, свързани с кул-
турни реликви, включител-
но кетъринг, настаняване и 

итай определя световни-
те тенденции в областта 
на модата и новите тех-
нологии. Това заяви Да-
ниел Грийдър, главен из-
пълнителен директор на 

глобалната модна и лайфстайл ком-
пания Hugo Boss. „Китайският по-
требител винаги е отворен за про-
учване на нови неща и очаква не 
само високо качество от продукти-
те, но и висококачествено потреби-
телско изживяване“, казва Грийдър 
в неотдавнашно интервю за инфор-
мационна агенция Синхуа.

Hugo Boss, със седалище в Мет- 
цинген, Германия, има около 17 000  
служители по целия свят и предла-
га дамско и мъжко облекло, обув-
ки и аксесоари. Грийдър е главен 
изпълнителен директор на компа-
нията от юни 2021 година.

Той също така оценява китайски-
те потребители като „много диги-
тално ориентирани и технически 

К

К

Гън Йециен професор в 
Училището по икономика и 
мениджмънт към универси-
тета Шанси, каза, че древ-
ните градове, като носите-
ли на местна култура и ико-
номика, могат да форми-
рат кръг от културен тури-
зъм. Процесът може ефек-
тивно да стимулира мест-
ния икономически растеж 
и опазването на културни-
те реликви.

„Междувременно отде-
лите за защита на култур-
ни реликви, секторът на ту-
ризма, както и социални-
ят капитал и други подобни 
трябва да засилят сътрудни-
чеството си, за да насърчат 
развитието на този нововъз-
никващ икономически мо-
дел“, добави Гън.

„Когато един модерен 
град прегръща старото си 
минало, не само местната 
култура и история могат да 
бъдат възпроизведени, но 
и туристическият бум мо-
же да бъде по-добре кана-
лизиран“, каза Су. 

разглеждане на забележи-
телности.

По време на петдневния 
първомайски празник тази 
година древният град Син-
джоу прие повече от 400 000 
посетители, реализирайки 
приходи от приблизително 
15 милиона юана (около  
2 милиона щатски долара). 
Близо 40% от туристите са 
от други региони.

„Туристическият поток 
никога не свършва. По вре-
ме на пиковия сезон тури-
стите, редящи се на опаш-
ка за вечеря, лесно претъп-
каха двора на ресторанта 
ми“, възторжен бе Уан Го-
дон, който управлява рес-
торант в древния град Син-
джоу. По време на тазго-
дишния Ден на туризма в 
Китай, множество живопис-
ни места от древни градове 
в Китай се възползваха от 
местните културни ресурси 
на фона на тазгодишния ту-
ристически бум.

Древният град Лидзян в 
югозападната китайска про-
винция Юннан сега е дома-
кин на редовни  традицион-
ни фестивали, включително 
прочутия Фестивал на фа-
кела, осигурявайки за посе-
тителите празнична атмос-
фера, пълна с местни харак-
теристики.

Културните елементи  
са основните магнити, при-
вличащи посетителите към 
древните градове. Като ва-
жен носител на нематери-
алното културно наследство 
и традиционната култура на 
страната, древните градо-
ве засилиха усилията си за 
опазване и възстановяване 
на културата заедно с про-
цъфтяващото  развитие на 
туризма.

Древен окръг в Тайюен, 
столицата на провинция 
Шанси, е създал 12 незави-
сими института за изслед-
ване и изучаване на тради-
ционно културно наслед-
ство, като печат с подвиж-
ни букви, местна опера и 
куклено изкуство на сенки-
те, в опит да наследи и раз-
вие по-добре древните изку-
ства и занаяти.

Лиу Сай от провинция 
Шандун и семейството му 
са били в много древни 
градове в Шанси по вре-
ме на ваканции. „Причуд-
ливата среда, изложбите на 

нематериалното културно 
наследство и дейностите за 
изживяване на място позво-
ляват на децата ми да нау-
чат и да бъдат дълбоко до-
коснати от традициите на 
Китай“, каза Лиу.

Миналата година, за да 
насърчи защитата на кул-
турните реликви, Нацио-
налната администрация 
за културно наследство 
(НАКН) издаде документ 
за насърчаване и подкре-
па на социалните сили да 
участват в защитата и из-
ползването на културната 
архитектура. „С този доку-
мент можем по-добре да за-
щитим и развием истори-
ческите реликви в древния 
град“, каза Су Яуей, упра-
вител на живописната зона 
на древния окръг Тайюен. 
Древният окръг планира да 
въведе социална капитало-
ва инвестиция от 240 мили-
она юана, за да продължи 
изграждането на мащабен 
реставрационен център за 
културни реликви.

грамотни“. „Виждаме много тен-
денции, които всъщност можем 
да изпитаме първо в Китай, пре-
ди да се разпространят в Европа. 
Китайският народ е много отворен 

към нововъведенията и иска нови 
преживявания в магазините и, раз-
бира се, онлайн“, добави той.

Грийдър отчита, че е много до-
волен от представянето на марката 

в Китай. Водена от нарастваща-
та потребителска мощ на страна-
та, компанията  планира да отво-
ри повече магазини и да предло-
жи на клиентите си нови подмар-
ки. „Вече имаме повече от 200 точ-
ки за продажби в Китай в 65 гра-
да в страната. Имаме много си-
лен екип и сме в много силна по-
зиция. Виждаме много възможнос-
ти за отваряне на повече магази-
ни, но и за пускане на нови под-
марки“, казва той.

По-рано този месец компани-
ята е отчела скок на продажбите 
на групата от 25% до 968 милиона 
евро (1 милиард щатски долара) за 
първото тримесечие на 2023 г. „На-
шият бизнес в Китай показа мно-
го силно представяне благодарение 
на силната инерция, подхранвана 
от високото потребителско търсе-
не“, коментира Грийдър.
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АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Томас Бах отново похвали Китай  
за Зимната олимпиада

редседателят на 
Международния 
олимпийски ко-
митет Томас Бах 
даде специално 
ексклузивно ин-

тервю за Китайската медий-
на група. В него той отново 
похвали прекрасната орга-
низация на Зимните олим-
пийски игри в Пекин през 
2022 г., като спомена, че то-
ва е било едно историческо 
събитие за международно-
то установяване на зимни-
те спортове като цяло.

Томас Бах сподели, че 
се е запознал с китайския 
председател Си Дзинпин 
още през 2008 г., когато в 
Пекин се проведоха Летни-
те олимпийски игри. Спо-
ред него Си Дзинпин обича 
спорта, разбира стойност-
та на спорта и е съгласен с 

идеята, че спортът може да 
насърчи единството. Пора-
ди това той значително на-
сърчава развитието на спор-
та в Китай и дори в света.

„Мисля, че като ръко-
водител на такава голя-
ма международна органи-
зация, една от най-важни-
те ми задачи е да спома-
гам за развитие на консен-
суса и разбирателството“, 
заяви още Бах. По време 
на десетте си години като 
президент на Международ-
ния олимпийски комитет, 
Бах насърчава олимпий-
ския дух и модернизация-
та на организацията. Той 
се надява международни-
те спортни състезания да 
спомагат за мира, здраве-
то, справедливостта и обе-
динението.

Томас Бах също така 

П

С
10 отличия на 
национални мла-
дежки футболни 
състезания фут-
болният клуб 
Джъдзян про-

дължава кампанията си за 
развитие на своята водеща 
роля като футболна школа, 
след като досега тя е допри-
несла с повече от 800 иг-
рачи за китайския футбол, 
изтъква изданието „Глобъл 
таймс“ в разказа си за то-
зи впечатляващ с успехите 
си инкубатор на футболни 
звезди в Китай.

Разположен в покрайни-
ните на Ханджоу, столица-
та на провинция Джъдзян 
в Източен Китай, най-мо-
дерният тренировъчен ком-
плекс, който разполага с 10 
футболни игрища, е произ-
вел над 160 играчи, които 
са участвали в представя-
нето на Китай на междуна-
родни състезания, посочва 
изданието на спортните си 
страници.

Един от най-значимите 
скорошни успехи на ака-
демията е Джан Юнин, 
нападател, който се при-
съедини към академията 
през 2008 г. и след това про-
дължи да представлява ки-
тайския старши национа-
лен отбор до 2016 г. Джан, 
който наскоро спечели тит-
лата Футболист на година-
та в Китай за 2022 г., под-
чертава факта, че програ-
мата на младежката акаде-
мия е на прав път.

Академията ФК Джъд-
зян е допринесла значи-
телно за успешната исто-
рия на развитието на фут-
бола в провинцията Джъд-
зян през последните години. 

Академията Джъдзян в Ханджоу отглежда 
ново поколение футболни звезди

изрази големите си надеж-
ди за предстоящата Олим-
пиада в Париж през 2024 г.  
и високо оцени сътрудни-
чеството между КМГ и 
МОК. След интервюто той 

написа в социалните мре-
жи: „Сърдечно пожелавам 
на всички в КМГ да се на-
сладят на Олимпиадата и да 
разпространяват олимпий-
ски дух в Китай и света“.

През 2021 г. отборът на про-
винцията спечели първия 
си златен медал в турнира 
по футбол на Национални-
те игри в Китай. Това ста-
на благодарение на прино-
са на възпитаници на ака-
демията.

Академията предоста-
вя цялостна тренировъч-
на програма за играчи на 
възраст между 9 и 21 годи-
ни. Програмата е насоче-
на към развиване на техни-
чески умения на играчите, 
тактическо съзнание, физи-
ческа годност и психическа 
издръжливост.

Но за треньорите и ръ-
ководството на академията 
успехът не се измерва са-
мо с трофеите и медали-
те. Главното според тях е 
обучението и възпитание-
то на комплексно развити 
личности, които ще продъл-
жат да оказват положител-
но влияние въобще вър-
ху обществото, независи-
мо дали ще станат профе-
сионални футболисти, казва 

директорът на младежката 
академия Джъдзян FC То-
мойоши Икея. 

Всички играчи в акаде-
мията са длъжни да посе-
щават училище. Някои от 
треньорите са обучени пре-
подаватели и работят в тяс-
но сътрудничество с мла-
дите футболисти, за да га-
рантират, че те напредват 
както академично, така и 
спортно.

Но разбира се, футболът 
е основният фокус в акаде-
мията. Тренировъчният ре-
жим е строг и взискателен 
към младежите. Той е пред-
назначен да развие всички 
аспекти от играта на все-
ки футболист. Тренировки-
те се ръководят от опит-
ни треньори, включител-
но няколко от Япония, кои-
то носят със себе си богат-
ство от знания и опит. Ака-
демията има добра връзка 
с известния японски тре-
ньор Такеши Окада, кой-
то през 2010 г. изведе япон-
ския отбор на 16-финалите 

на Световно първенство по 
футбол. Окада беше стар-
ши треньор на първия от-
бор на Джъдзян през 2012 
и 2013 г. През този пери-
од той остави трайно вли-
яние върху развитието на 
академията и оформянето 
на философията и подхода 
към обучението.

Младите играчи от ака-
демията преди пандемия-
та всяко лято пътуваха до 
Япония, за да тренират и 
да се състезават с местни 
отбори. През този период 
от тях се изискваше да жи-
веят с японски семейства, 
за да научат повече за фут-
болната общност в Япония. 
Тъй като сега ограничения- 
та за пътуване отпаднаха, 
тази програма може да бъде 
възобновена по-късно през 
тази 2023 г.

Някога младите играчи 
бяха предимно от провин-
ция Джъдзян, но сега ака-
демията приема младежи 
от цялата страна, което от-
говаря на стремежа й да 
разнообрази търсенето на 
таланти чрез сътрудничест-
во с други футболни шко-
ли в други китайски про-
винции.

Годините на системни 
усилия на академията да 
обучава младежи на фут-
болни умения непрекъсна-
то дават плодове за Джъд-
зян. Седем играчи в отбо-
ра от 35 души на предста-
вителния отбор на Джъд-
зян, който участва в сезон 
2023 на китайската Супер-
лига, са местни играчи до 
21 години, които са възпи-
таници на академията.
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Започна 23-ият фестивал на китайската кухня  
във Фуджоу
На 19 май в град Фуджоу, провинция Фудзиен, бе открит  
23-ият фестивал на китайската кухня, който предизвика 
голям интерес сред жителите и гостите на града.

Градските читални в Нанчан
През 2022 г. в Нанчан, провинция Дзянси, бяха открити общо 
60 градски читални, които предоставят редица удобства на 
местните жители. 

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

Н
яколко избрани 
китайски филма 
от последното 
десетилетие ще 
бъдат показани 
на филмовата  

панорама в рамките на  
25-ия международен фил-
мов фестивал в Шанхай, 
който ще се проведе от 9 
до 18 юни, обявиха на спе-
циална  пресконференция 
организаторите.

В панорамата ще бъ-
дат прожектирани и твор-
би на известни режисьо-
ри от страната и чужбина, 

включително на францу-
зина Жан-Люк Годар, ки-
таеца Сие Дзин, известен 
с филма си „Градът на хи-
бискусите“. Предвидена е 
и спрограма с творби на 
наскоро починалия тибет-
ски режисьор Пека Цеден. 
Негови известни филми са 
„Джинпа“ и „Балонът“.

Наградите „Златен бо-
кал“ ще бъдат връчени в 
пет категории за пълно-
метражни, документал-
ни, анимационни и късо-
метражни филми и за нов 
талант на Азия.

В
Тиендзин се проведе 10-ата междуна-
родна седмица на дизайна, която слу-
жи като платформа за обмен и между-
народно сътрудничество в сферата на 
дизайна.

В рамките на Седмицата на дизай-
на бяха проведени 16 изложби, включително ед-
на, представяща начина на живот на французи-
те, както и 12 дейности, една от които с презен-
тация на италиански продукти.

На церемонията по откриването бяха подпи-
сани 9 проекта в области като хотелите от висо-
ка класа, образованието и изкуството.

Международната седмица на дизайна при-
влече участници от редица държави, включи-
телно Италия, Германия, Япония, Холандия, 
Франция и др. 

В събитието онлайн и присъствено участват 
милиони ентусиасти от страната и чужбина.

Защита на соленото езерото Йунчън
Езеро Йунчън има история на повече от 4600 години, с дълбоко културно наследство и 
важна историческа стойност. През последните години местната област, положи усилия 
да защити езерото и осигури неговото зелено развитие, спря изцяло промишлената 
дейност в защитената зона.

Снимка Синхуа

Китай е на 11-о място в света 
по индекса на иновации

П
рез 2022 г. Китай 
се качи на 11-о 
място по инде-
кса на иновации 
от предишното 
34-то през 2012 г.,  

с което влезе в редиците 
на иновативните държави. 
Това заяви У Джаохуей, за-
местник-министър на наука-
та и технологиите, на прес-
конференция на пресслуж-
бата на Държавния съвет. 

„Историческите проме-
ни в науката и технологии-
те през изминалото десети-
летие се характеризират със 
следните четири аспекта. 

Първо, научно-техно-
логичната мощ на Китай 
се увеличи значително, а 
влиянието на страната в 
областта на иновациите в 
световен мащаб се засил-
ва непрекъснато. Второ, 
технологичните иновации 

подкрепят и насочват ин-
дустриалната трансфор-
мация и служат на ви-
сококачественото разви-
тие. Трето, технологиите 
играят все по-голяма ро-
ля в живота на хората и 
удовлетворяват нуждите 

им за по-добър живот. Чет-
върто, науката и техноло-
гиите подкрепят и задвиж-
ват регионалното развитие, 
а иновациите играят ръ-
ководна роля за напредъ-
ка на икономиката“, каза 
още У Джаохуей.

10-ата международна  
седмица на дизайна

Китайски филми от 
последните години 
на филмовия фестивал 
в Шанхай


